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اقتصادی
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استان اصفهان
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قیمت 2000 تومان
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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان اعلام کرد:  

اجرای 35 پروژه بازآفرینی شهری در استان
      بازآفرینی شهری ارتقاء وضعیت اجتماعی، فرهنگی، اقتصادی، زیست محیطی و کالبدی بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری است
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 دو روی سکه
 برای کارمندان

یکی از وظایف نویســندگان و 
روزنامه نگاران بررســی و بازگو 
کردن مشکلات  اقشار آسیب پذیر 
جامعه است تا شاید به مدد این 
بازگویی مشکلی از طبقه ضعیف 
و متوســط جامعه برطرف شود. 
کارمندان و کارگران جزء قشــر 
آسیب دیده کشور ما به حساب 
می آیند. البته هستند کارمندانی 
که حقوق های نجومی می گیرند 
اما اسم آنها دیگر کارمند نیست و 
باید با نام دیگری آنها را صدا زد ! 
من نیز طبق وظیفه خود همواره 
از حــق و حقوق پایمال شــده 
کارمندان و کارگران نوشته ام و 
امسال نیز بارها برای حق مسکن 
و افزایش پایه حقوق و صندوق 
بازنشستگی و بیمه تکمیلی این 
عزیــزان قلــم زده ام کما اینکه 
خود نیز جزء همین افراد هستم 
و به خوبی این مشکلات را درک 
می کنم اما از ما گفتن و از برخی 
مسئولان نشــنیدن بوده است. 
امروز روز کارمند اســت و تنها 
کاری که از دست یک نویسنده 
برمی آید گفتن تبریک به همه 

این قشر زحمت کش است ....

وقتی سود به مذاق خیلی ها خوش می آید؛ 

سود ۱۶0 میلیاردی در ماه 
فقط برای ۳ نفر!

شــنیده ها حاکی از این اســت که عده ای از 
شرکت های فولادی برای کســب سود بیشتر 
اقدام به عرضه بالای ورق های فولادی خود در 
بازار آزاد کرده اند؛ موضوعی که خلاف قوانین و 
مقرراتی است که وزارت صمت پیش تر برای آنها 

تعیین کرده است.
برابر قانون شرکت های فولادی می بایست ۴۰ 
درصد ورق فولادی خود را در بورس کالا عرضه 
کرده و مابقی را در بازار آزاد و با نرخ متناسب 
به فروش برسانند. چند هفته پیش و درست 
زمانی که مدرس خیابانــی  قائم مقام وزارت 
صنعت، معدن و تجارت بود قرار بر این شد تا 
در راستای شفاف سازی بازار فولاد عرضه ها 

در بورس صورت پذیرد اما ...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S
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معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری مطرح کرد؛

حمایت همه جانبه از استارت آپ های صادرات محور 
ستاری گفت: معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری برای توسعه صادرات محصولات 

دانش بنیان از تاسیس مرکز شتابدهی تخصصی صادرات حمایت  می کند.
با توجه به گسترش فعالیت شرکت های دانش بنیان، فناور و استارت آپ های که از ابتدا با 
هدف صادرات، محصول و خدمات عرضه می کنند، این شتابدهنده به صورت تخصصی 

در حوزه صادرات، خدمات شتابدهی ارائه می کند. این مرکز شتابدهی تخصصی با 
حمایت معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری آغاز به کار کرده است.

سورنا ستاری، معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری در مراسم افتتاح این مرکز 
اظهار کرد: با توجه به تمایل و پیشگامی اتاق بازرگانی،...

گـــزارش

منطقه ویژه اقتصادی کاشان پیشران تولید و اشتغالزایی نیازمند توجه ویژه

 ایــده راه انــدازی 
منطقه ویژه اقتصادی 
کاشان یکی از طرح های راهبردی مهم این 
شهرستان می تواند جهشی عمده در تولید 
و اشتغال شمال استان اصفهان ایجاد کند 
که رفع برخی از مشکلات فراروی عملیات 
اجرایی آن توجه بیشــتر مسوولان امر را 

می طلبد.

اســتان پنج میلیون نفری اصفهان بــا بیش از ۹ 
هزار واحد تولیدی صنعتــی و معدنی کوچک و 
بزرگ، در حــال حاضر ۷۰ شــهرک صنعتی به 
مساحت ۱۲ هزار و ۲۰ هکتار دارد که در این میان 
کاشــان با وجود نزدیک به یک هزار و ۵۰۰ واحد 
تولیدی پراکنده در ۱۳ نقطه این شهرستان، یکی 

از قطب های مهم صنعت استان به شمار می آید.
۸۴ هزار تن کالا به ارزش ۴۸ میلیون دلار تنها در 
سه ماهه نخست امســال از شهرستان کاشان به 
خارج از کشور صادر شد که به نسبت مدت مشابه 
سال گذشته از نظر وزن ۶۷ درصد و به لحاظ ارزش 
۱۱ درصد رشد داشت و با وجود چنین ظرفیتی، 
خلاء یک فعالیت متمرکز همواره در شمال استان 
اصفهان احساس می شــد و بر همین اساس ایده 
ایجاد منطقه ویژه اقتصادی در شهرستان کاشان 

شکل گرفت.
نخســتین منطقه ویژه اقتصادی کشور البته در 
چارچوب تبصره ۲۰ قانون برنامه اول و بند د تبصره 
۲۵ قانون برنامه دوم توسعه اقتصادی، اجتماعی، 
فرهنگی جمهوری  اســلامی ایران با وسعت یک 
هزار و ۴۰۰ هکتار در سیرجان ایجاد و به دنبال آن 
مناطق پیام، بندر بوشهر، سلفچگان، بوشهر، خلیج 
فارس، بندر شهید رجایی، لرســتان، سرخس، 
کشتی سازی خلیج فارس، سیرجان، بندر امیرآباد 

و یزد راه اندازی شد.
طرح جامع منطقه ویژه اقتصادی کاشان هم پس 
از انجام مطالعات اولیه در سال ۸۶، در نهایت پس 
از هشت سال در ۱۳۹۴ کلنگ زنی شد اما دوباره با 

وقفه  روبه رو گشت.
بخشی از این طرح که می بایســت در زمینی به 
مساحت یک هزار و ۵۰۰ هکتار اجرا می شد، در 
راستای تشویق سرمایه گذاران به تملک ایمیدرو 
)سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی 
ایران ( درآمد؛ چرا که وجود ســازمان اداره کننده 
حقوقی غیردولتی مورد تایید دبیرخانه شورای عالی 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، دریافت مجوز شورای 

برنامه ریزی استان مربوطه مبنی بر تخصیص اراضی 
و تایید مدارک و الزامات مورد نیاز منجمله تعهد 
تامین زیرساخت های اساسی مانند آب، برق و گاز 
و موافقت قطعی سازمان حفاظت محیط زیست، 
تامین هزینه های ســاخت و نگهــداری منطقه 
از ســوی ســازمان اداره کننده به عنوان شرایط 

تاسیس بود.
منطقه ویژه اقتصــادی که به منظــور افزایش 
سرمایه گذاری، اشتغال و تراز تجاری، قوانین کسب 
و کار، مالیاتی و گمرکی حاکم بر آن با سایر نقاط 
تفاوت ها و معافیت هایی دارد، با جانمایی مناسب 
در ۳۰ کیلومتری کاشان و مجاور آزادراه تهران- 
قم- اصفهان فرصت خوبی برای تولیدکنندگان در 
راستای تسهیل دسترسی به بازار مصرف و توسعه 

تجارت داخلی و خارجی می توانست ایجاد کند.
امکان استقرار کامل یک زنجیره درون محدوده، 
حذف واسطه ها و برخی هزینه های جانبی تولید در 
کنار تسهیل ترانزیت جاده ای، ریلی و هوایی منطقه 
ویژه اقتصادی کاشان را در موقعیت ممتازی قرار 
می داد و از این رو بسیاری از سرمایه گذاران بومی و 

غیربومی چشم به راه سرانجام طرح بودند.
در چنین شــرایطی قرار شد، طرح جامع منطقه 
ویژه اقتصادی کاشان به صورت مرحله ای به اجرا 
درآید و از این رو عملیات بخش نخست آن، سال 
گذشته در ۲۵۰ هکتار زمین تخصیصی دوباره از 

سر گرفته شد. 
اگرچه با وجود روند طولانی سپری شده تا کنون 
گام هایی مانند فنس کشی هم در راستای اجرای 
طرح برداشته شده اســت، اما برخی کارشناسان 
بیان می کنند که در صورت عدم تسریع مجریان، 
طرح منطقه ویژه اقتصادی کاشــان در سال های 
پیش رو همچنان در حد یک ایــده بلندپروازانه 
 برای فعالان اقتصادی شمال استان اصفهان باقی

 خواهد ماند.

  چشم انداز مبهم در سایه کمبود اعتبار
مسئول اجرایی منطقه ویژه اقتصادی در شهرستان 
کاشــان در این زمینه به ایرنا گفت: طرح پس از 
تصویب در هیات دولت به دلیل برخی مشکلات 
متوقف بــود که در نهایــت به دلیــل تاخیر در 
آزادســازی، با پیگیری موضوع از مرکز، تاییدیه 
محیط زیست سال گذشــته دریافت و عملیات 
اجرایی منجمله دیوارکشی بخش نخست طرح 
آغاز شد.  مهدی محســنی افزود: منطقه ویژه در 
مجموع یک هزار و ۳۴۴ هکتار است که در مرحله 
نخست همه ۲۵۰ هکتار در ۱۰ ماه محصور شد اما 
برای تامین سایر زیرســاخت ها مشکلاتی وجود 
داشت که در حال تعامل با اداره ها هستیم. وی بیان 
کرد: امیدواریم بحث های آب، برق، گاز و راه آهن 
برطرف شــود که با وجود کمک های فرمانداری 
کاشان توانستیم برخی از این مشکلات را برطرف 
کنیم اما هنوز بعضی مشکلات وجود دارد. مسئول 
اجرایی منطقه ویژه اقتصادی در شهرستان کاشان 
اضافه کرد: عمده مشکل مربوط به بحث آب است؛ با 
توجه به اینکه در مجموع در منطقه کم آبی هستیم، 
هنوز نتوانســتیم منابع آب جدی دریافت کنیم 
و البته برخی مشکلات نیز در اداره ها وجود دارد 
که باید برطرف شود. وی با اشاره به اینکه برخی 
هزینه ها بالاست و بودجه منطقه ویژه اقتصادی 
کفاف تامین آنها را نمی دهد، اظهار داشت: تعداد 
چاه ها اندک است، و فروشنده زیاد نیست یا مبلغی 
چندبرابر بیشتر درخواست می کنند که در تلاش 
هستیم در تعامل با اداره ها، بحث آب را حل کنیم. 
محسنی تشــریح کرد: باید در مورد زهکش ها با 
منابع آب و منابع طبیعی به تفاهم برسیم تا بتوانیم 
آب مورد نیاز را همانجا استحصال کنیم که تاکنون 
توافق خاصی حاصل نشده است اما در حال رایزنی 
هستیم تا برنامه منسجمی در این زمینه تدارک 

ببینیم.

ایرنا
گــــــزارش
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لحسین )ع(
السلام علیک یا ابا عبدالله ا

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
10,694,00010,789,000قدیم

سکه طرح 
10,350,00010,500,000جدید

5,300,0005,400,000نیم سکه

2,990,0003,050,000ربع سکه

1673,0001700,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,541,0004,559,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,041,7001,052,100 عیار

طلای آب شده 
4,540,0004,558,000نقدی

یک گرم طلای 
241,397,8001,402,700 عیار

فرماندار اصفهان عنوان کرد:

تشکیل کارگروه آزادسازی زمین های تجاری در مسیر رینگ چهارم 

 احداث سالن اجلاس 
سران یکی از

 پروژه های مهم شهر 
است که امیدواریم 

امسال به
 بهره برداری 

برسد

فرماندار اصفهان به تعامل شورای شهر اصفهان و فرمانداری اشاره کرد و گفت: براساس نظر کارشناسان و خرد جمعی، بیش از 95 درصد مصوبات شورای 
شهر اصفهان در فرمانداری تایید شده است.

به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای 
شــهرداری اصفهان، حســین 
سیستانی در جلسه علنی شورای 
شهر اصفهان با اشــاره به اینکه 
اعضای شورای شهر با تکیه بر رای 
اکثریت مردم به این صندلی ها 
تکیه زده انــد و باید با همفکری 
و همکاری مردم کار به نحو احســن به پیش 
ببرند، اظهار کرد: سطح دانش و آگاهی مردم 
افزایش یافته است و اداره یک جامعه نیازمند 
انجام روش هایی است که با تکیه بر آنها می توان 

موفق شد. 
وی با اشاره به اینکه شوراها باید برای مشارکت 
مردم ایده پردازی کنند، گفت: تکیه بر مطالعات 
مرکز پژوهش های شــورای اســلامی شهر 

اصفهان، در این زمینه بسیار کارگشاست. 
فرماندار اصفهان افزود: از شــهردار و شورای 
شهر اصفهان که با تکیه بر ظرفیت های علمی، 
مدیریتی و تجارب خود و بهره گیری از مطالعات 
نوین طرح های شهر را پیش می برند و نتایج 
ســودمند آن متوجه مردم می شود، قدردانی 

می کنم.
وی با بیان اینکه چالش هــای زیادی که با آن 
مواجه ایم طی برنامه های کوتاه، میان و بلند 
مدت قابل حل اســت، گفت: در دهه ۶۰ و ۷۰ 
اندیشه های نوین در شهر اصفهان پایه گذاری 
شد و در همین زمان برنامه اصفهان +۲۲ شکل 

گرفت.
سیستانی افزود: علاوه بر فضای کالبدی شهر 
به زیرســاخت های فرهنگی – اجتماعی نیز 
نیاز دارد و اگر به مسائل اجتماعی توجه نشود 
راندمان و بازدهی مدیریت شهری به حداقل 

خواهد رسید. 
وی بیان کرد: با مفهــوم دولت – ملت جدایی 
بین شورای شهر و دولت ها احساس نمی شود 
و حس متقابلی نسبت به شورای شهر داریم که 
هرکدام در جایگاه خود با تعامل سازنده و پویا 

شرایط را برای بهبود کار فراهم کرده اند.
فرماندار اصفهان به تعامل بین شــورای شهر 
اصفهان و فرمانداری بــرای دریافت تاییدیه 
مصوبات شورا اشــاره و تصریح کرد: مصوبات 
شورای شهر به نحو احسن از سوی فرمانداری 
پاسخ داده شده است و لوایحی هم که بازگردانده 
شده است، حتما با موانع و اشــکالاتی روبرو 
بوده است چراکه افراد متخصص در این زمینه 

اظهارنظر می کنند و مخالفت ها مبتنی بر خرد 
جمعی است. 

وی ادامه داد: بیش از ۹۵ درصد مصوبات شورا 
در فرمانداری اصفهان تایید شده است.

  حمایت شهرداری ها برای ارتقا سطح 
اعتماد عمومی 

سیستانی با اشاره به هفته دولت و بهره برداری 
از طرح های عمرانی دولت در این هفته، گفت: 
۱۸۰ پروژه بزرگ و کوچــک در هفته دولت 
با اعتبار یــک هزار و ۲۰۰ میلیــارد تومان در 
شهرستان اصفهان به بهره برداری خواهد رسید.

وی بیان کــرد: اجرای مترو شــهر اصفهان از 
سوی شهرداری قابل تحسین است و موضوع 
اضافه شدن ۸۰ اتوبوس به ناوگان حمل و نقل 
عمومی نیز زمینه خدمت بیشــتر به مردم را 

فراهم می کند. 
فرماندار اصفهان تصریح کرد: امروز به رضایت 
مندی مردم بیش از هر موضوعی نیازمندیم اما 
سرمایه اجتماعی تا حدودی دچار آسیب شده 
است که با حمایت شهرداری ها باید فضا را برای 

ارتقا سطح اعتماد عمومی فراهم کرد.
وی با درخواســت از شورای شــهر برای چاره 
اندیشــی در خصوص مشکل حاشیه نشینی، 
گفت: حاشیه نشــینی و ســکونت گاه های 
غیررســمی در قالب بازآفرینی شــهری باید 
ساماندهی شود که با تکیه بر برنامه های محله 
محور و پتانسیل محلات، مساجد و معتمدان 
می توان ظرفیت را برای حل مســائل فراهم 
کنیم تا احساس هویت بیشتری به این بخش از 
شهر تزریق شود. البته کارگروه حاشیه نشینی 
شهرستان اصفهان تشکیل شده است و اولین 

جلسات آن در هفته دولت برگزار می شود.
سیســتانی با بیان اینکه برنامه جامع شــهر 
اصفهان از ســوی مرکز پژوهش های شورای 
شهر اصفهان در دســتور کار است، گفت: در 
قالب این طرح تاکنون ۱۵۰ جلسه با مشارکت 
دو هزار نفر و با حضور ۱۷ قشــر برگزار شــده 
است. همچنین ادامه این جلسات در قالب یک 
شهر یک گفت و گو از طریق جلسات واتساپی 

ادامه دارد.
وی با اشاره به اینکه اقدامات محله محور از سوی 
شهرداری اصفهان با شــبکه سازی محلی در 
حال انجام است، اظهار کرد: ۲۲۰ محله در این 
شبکه شناسایی شده است و این طرح به زودی 

رونمایی می شود.
فرمانــدار اصفهــان در مورد دغدغــه تامین 
گوشی های دارای اندروید برای دانش آموزانی 
که تاکنون نتوانسته اند به این وسایل دسترسی 
داشته باشــند، گفت: پیش بینی در مورد راه 
حل های این موضوع با کمک خیران در نشست 
شورای آموزش و پرورش استان اصفهان مطرح 

می شود.    
وی در مــورد تغییــر کاربــری ۲۸ هکتار از 
زمین های قائمیه که کارکرد اکولوژیک برای 
شهر اصفهان دارد و مورد انتقاد یکی از اعضای 
شورای شــهر بود، اظهار کرد: این موضوع در 
سطح کلان مطرح شــده و قابل بحث است و 
توصیه می کنم شــورای شهر پیگیری لازم را 
داشته باشد تا اگر معادلات اکولوژیک با این کار 

به هم می خورد، اقدام لازم را انجام دهیم. 

  تشکیل کارگروهی برای آزادسازی 
تجاری های رینگ چهارم

سیستانی در مورد آزادسازی مسیر رینگ چهارم 
گفت: آزادسازی در این مسیر با کاربری های 
تجاری زیادی مواجه است که باید با تشکیل 
کارگروهی در معاونت عمرانــی فرمانداری از 

اعتبارات موجود برای این کار استفاده شود.
وی در مــورد کمک فرمانداری و شــهرهای 
همجوار اصفهان به شکل گیری مسیر مترو نیز 
اظهار کرد: باید کارگروهی متشکل از فرمانداران 
شهرهای همجوار در این زمینه شکل گیرد تا در 
مورد آزادسازی مسیر مترو هم چاره اندیشی 
شود.فرماندار اصفهان به احداث سالن گلستان 
شهدای اصفهان اشاره و تصریح کرد: این سالن 
یکی از نیازمندی های شهر اصفهان بودکه با 
همکاری شهرداری و بنیاد شهید به بهره برداری 
می رسد. همچنین احداث سالن اجلاس سران 
یکی از پروژه های مهم شهر است که امیدواریم 

امسال به بهره برداری برسد.

  لایحه 5 میلیارد ریالی شهرداری برای 
کمک به هیئات مذهبی تصویب شد 

همچنین در جلسه اخیر شورای شهر اصفهان، 
لایحــه دو فوریتی شــهرداری اصفهان برای 
کمک ۵ میلیارد ریالی به هیئت های مذهبی 
و عزاداری در قالب تامین اقلام بهداشتی که از 
سوی ستاد ملی کرونا تصویب شده است، مورد 

بحث و نظر اعضای شورای شهر قرار گرفت. 

اخبار اصفهان
گـــزارش
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مهدی کریمی| خبرآنلاین
یادداشـــت
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امدادرسانی جمعیت هلال احمر استان اصفهان به ۹۸ آسیب دیده    
معاون امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان اصفهان از انجام ۵۷ ماموریت امداد و نجات و امدادرسانی به ۹۸ حادثه دیده در هفته گذشته خبر داد. داریوش 
کریمی معاون امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان اصفهان با بیان اینکه در طول هفته گذشته، پوشش امدادی ۵۷ حادثه انجام شده است، گفت: امدادگران 
و نجاتگران جمعیت هلال احمر این استان طی پوشش امدادی حوادث هفته گذشته به ۹۸ حادثه دیده امدادرسانی کردند. او در ادامه به حوادث تحت پوشش 
جمعیت هلال احمر استان در بازه زمانی ۲۵ لغایت ۳۱ مردادماه اشاره و خاطرنشان کرد: در این بازه زمانی ۲۴ حادثه جاده ای، ۱۷ حادثه شهری، ۸ مورد خدمات حضوری، ۷ حادثه صنعتی 
و کارگاهی و ۱ حادثه آتش سوزی مرتع توسط نیرو های امدادی جمعیت هلال احمر استان پوشش داده شد.  کریمی در پایان عنوان کرد: ۱۹۷ نفر نیروی عملیاتی این جمعیت در قالب ۶۱ 

تیم عملیاتی با به کارگیری ۵۵ دستگاه خودرو امدادی و همراه داشتن تجهیزات لازم امدادی در عملیات های یادشده مشارکت داشتند.

مهر
خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
... روزتــان مبــارک کارمندان 

کشورم.
یکــی از مشــکلات کارمندان و 
کارگران در ســال جاری تصویب 
نشــدن میزان حق مســکن بود 
کــه بالاخــره در ابتــدای هفته 
دولت این میزان مشــخص شد. 
پس از ماه ها انتظار، حق مسکن 
کارگران از سوی دولت ابلاغ شد. 
حق مســکنی که طی سال های 
متمادی ۱۰ تا ۴۰ هــزار تومان 
بود و ســپس به ۱۰۰ هزار تومان 
رسید و در نهایت امسال با توجه 
به فاصله معنــادار دخل و خرج 
کارگران، بــا ۲۰۰ هــزار تومان 
افزایش که بی ســابقه هم بود، به 

۳۰۰ هزار تومان رسید.
 البته اگرچه نام این مؤلفه مزدی 
حق مسکن اســت اما با توجه به 
نجومی بــودن قیمت مســکن 
در کشــور و آنطور کــه اظهارات 
مســئولان حوزه کار و البته ارقام 
ناچیز مربوط به این بخش نشان 
می دهــد، به نظر می رســد حق 
مســکن بیشــتر مؤلفه ای برای 
افزایش میزان دســتمزد اســت 
و ذکر عنــوان »حق مســکن« 
تنها یــک اســم بــوده و ربطی 
 به جبــران هزینه های مســکن

 ندارد.
همه ســاله در هفته دولت روز ۴ 
شهریور به روز کارمند اختصاص 
می یابد . وضعیت مادی کارمندان 
و منزلت اجتماعلی آنان با تحولات 
 اقتصــادی و اجتماعی نوســان

 دارد. 
با گسترش جامعه صنعتی شمار 
کارمندان نســبت به کارگران به 
سرعت افزایش یافت، تا جایی که 
کارمندان بــه اهمیت اجتماعی، 
سیاسی و اقتصادی قابل توجهی 
رسیدند و علاوه بر دریافت حقوق 
مناسب، به پســت های اجرایی 

متناسب رسیدند.
شغل کارمندی در مفهوم جدید با 
رشد سرمایه داری و پس از انقلاب 
صنعتی شکل گرفت. اما در ایران 
کارمنــدان هر دو روی ســکه را 

دیده اند . 
عــده ای بــا شــغل کارمندی و 
وصل شــدن به دولــت پله های 
ترقی را آنچنان بــالا رفته اند که 
هر جوانی آرزوی کارمندی دارد 
اما قسمتی دیگر از کارمندان که 
اتفاقا تعدادشــان خیلی بیشتر از 
گروه اول است با حقوق کارمندی 
تنها توانســته اند مایحتاج اصلی 
زندگیشــان را فراهم کنند و در 
تمــام  ۳۰ ســال کار خود حتی 
نتوانســته انــد مســکن برای 
خــود تهیــه کنند. اکنــون هم 
که بازنشســته شــده اند درگیر 
مشــکلات صندوق بازنشستگی 

هستند.
 در اســلام، منزلت اجتماعی به 
عنوان موهبــت و امانت الهی در 
اختیار کارمندان و کارگزاران قرار 
می گیرد تا برای رفع محرومیت ها 
و گرفتاری ها از امور جامعه به کار 

گرفته شود. 
از این رو، امام علی علیه الســلام 
به یکی از کارگزاران خود چنین 
می گویــد: »کاری کــه به عهده 
توست، طعمه نیست، امانتی است 

که بر گردنت نهاده اند«.  
 رســول خدا صلی الله علیه و آله 
در این باره مــی فرماید: »وقتی 
خداوند بــرای بنــده ای نیکی 
خواهد، حاجت مردم را در دست 

او قرار می دهد.«
از این رو کارمندان کشــورمان با 
وجود تمام مشکلات باید بدانند 
ارباب رجوع نیز با هزار مشــکل 
به آنهــا مراجعه کــرده و وظیفه 
 مــا در قبــال آنها رفع مشــکل

 آنهاست.
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تجهیزات پیشرفته تهویه در خط دو قطارشهری اصفهان
در خط ۲ مترو اصفهان با افزایش ظرفیت های فن های تونلی، برنامه های پیشرفته تهویه به طور اتوماتیک 

فعال و صرفه جویی قابل توجهی در مصرف آب حاصل می شود.
 احمدرضا برزو مدیر پروژه تهویه سازمان قطار شهری اصفهان  با اشاره به استفاده از تجهیرات پیشرفته 
سیستم تهویه در خط ۲ قطار شهری اصفهان گفت: در خط ۲ مترو با افزایش ظرفیت های فن های تونلی، 

برنامه هایی پیش بینی شده که این برنامه ها بصورت اتوماتیک فعال شده و درصورت نیاز از اتاق فرمان ایستگاه 
و همچنین مرکز کنترل و مدیریت استفاده می شود.

او ادامه داد: در این سیستم پیشرفته با افزایش ظرفیت فن ها، ایرواشرها حذف و بدین ترتیب در مصرف آب صرفه 
جویی خواهد شد.

  مدیر پروژه تهویه سازمان قطار شهری اصفهان  تاکید کرد: به طور کلی تمامی ایستگاه های مترو با شرایط آب و هوایی اصفهان، برای حفظ دمای 
ایستگاه و دفع دود در زمان حریق، نیاز به سیستم تهویه و دفع دود دارند. در تمامی مترو ها جهت تهویه و خنک کردن فضا ها و دفع بار های حراتی 
تجهیزات ایستگاه ها و همچنین تامین هوای تازه با توجه به حضور انبوه مسافران، از سیستم تهویه کمک گرفته می شود تا در شرایط اضطرار 

)حریق( هم با کنترل شرایط دود، زمان بیشتری برای تخلیه ایستگاه و قطار ایجاد گردد.

طرح های عمرانی شهرستان شاهین شهر و میمه به مناسبت هفته دولت
فرماندار شهرستان شاهین شهر و میمه گفت: به مناسبت هفته دولت ۳۶ طرح عمرانی در این شهرستان به 
بهره برداری می رسد. اسفندیار تاجمیری فرماندار شهرستان شاهین شهر و میمه ضمن عرض تسلیت به 
مناسبت فرا رسیدن ایام محرم یاد و گرامی داشت خاطره شهیدان رجایی و باهنر  گفت: ۳۶ طرح در هفته 
دولت با اعتباری بالغ بر ۶۶ میلیون تومان در حوزه تعاون روستایی، برق، جهاد کشاورزی و... به بهره برداری 

میرسد. او با اشاره به اینکه هفته ای دو بار بازرسی در ادارات صورت می گیرد افزود: تا کنون ۱۷۰۰ بازرسی 
در بخش های مختلف اداری و صنفی در سطح شهرستان صورت گرفته و علاوه بر ساماندهی نانوایی ها عدالت 

توزیعی آرد نیز صورت گیرد همچنین میز خدمت فرمانداری را با کیفیت جدید راه اندازی خواهیم کرد که بتوانیم با 
تجربه جدید و حداقل زمان کار ارباب رجوع انجام شود. تاجمیری اظهار داشت: شهرستان ما در حوزه کرونا در وضعیت هشدار 

قرار گرفته است از مردم می خواهیم که دستورالعمل های بهداشتی را رعایت کنند و حتما از ماسک استفاده کنند در این شرایط دو ردیف 
تحت شعاع این وضعیت قرار گرفته اند یکی در حوزه بهداشت و یکی در اداب و مناسک ایام محرم که برای برنامه های ایام محرم تصمیمات خوبی 
گرفته شده در عزاداری های امسال نواختن سنچ و دمام به دلیل افزایش تحرکات تنفسی و بالا رفتن ضربان قلب و افزایش ریسک انتقال و ابتلا به 
کرونا ممنوع شده و توزیع نذورات امسال در هیئت ها به صورت بسته معیشتی است و مدت زمان عزاداری سیدالشهدا ۲ ساعت با ماسک می باشد.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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 امروزه حدود 14 هزار 
هکتار از اراضی شهری 
استان اصفهان در زمره 

بافت های فرسوده 
وناکارآمد شهری قرار 

دارد که این میزان 
حدود 10% کل بافت های 

فرسوده وناکارآمد 
شهری کشور را شامل 

می شود

وی با اشــاره به مفاد سند 
ملــی راهبــری احیــاء، 
بهســازی و نوســازی 
وتوانمندســازی بافتهای 
فرسوده وناکارآمد شهری 
به تشریح سکونتگاه های 
غیررسمی پرداخت و گفت: 
این سکونتگاه ها محله ها و محدوده هایی 
هســتند که واجد مشــخصات موضوع 
بند)۲(سند سکونتگاههای غیر رسمی 
بوده، خارج از ضوابط وقوانین در درون ویا 
خارج از محدوده شهرها بصورت شتابزده 
ساخته شده، دچار ضعف شدید خدمات 
وسرانه های شهری است و اغلب آنها دارای 

مشکلات حقوقی می باشند.
مدیــرکل راه و شهرســازی اســتان 
خاطرنشــان کرد: امروزه حدود ۱۴ هزار 
هکتار از اراضی شهری استان اصفهان در 
زمره بافت های فرسوده وناکارآمد شهری 
قرار دارد که این میــزان حدود ۱۰% کل 
بافت های فرسوده وناکارآمد شهری کشور 

را شامل می شود.
وی با بیان اینکه: حدود سه هزار و ۷۸۳ 
هکتار از املاک واراضی بافت فرســوده 
استان متعلق به سکونتگاه های غیررسمی 
وبافت های حاشــیه ای می باشد. اذعان 
داشت: براســاس مطالعات وتحقیقات 
بعمل آمده تاکنون، بافت های حاشیه ای 
وســکونتگاه های غیر رســمی استان 
اصفهان دربرگیرنده ۵۰ محله با جمعیتی 
بالغ بر ۴۵۰ هزار نفر می باشد.قاری قرآن 
به ۳۵ پروژه بازآفرینی شهری در حال اجرا 
این استان اشاره کرد و گفت این اداره کل 
در راستای اجرای مفاد موافقتنامه از محل 
اعتبارات تملک دارایی های سرمایه ای 

ابلاغی ردیف های مطالعات و ساماندهی 
سکونتگاه های غیررسمی، مطالعه و کمک 
به بهسازی و نوسازی بافت فرسوده شهری 
و بند الف تبصره ۱۸ صندوق توسعه ملی 
در خصوص اجرای پروژه های بازآفرینی 

شهری اقدام نموده است.
وی پروژه احیــا، مرمت و ســاماندهی 
کارخانه تاریخی ریسباف اصفهان، احداث 
مجموعه ورزشی محله زینبیه این استان، 
مرمت بازار تاریخی آهنگران شــهرضا 
و ایجاد بازارچه در محله چاوشــی این 
شهرستان، مشــارکت در احداث سالن 
چندمنظوره )فرهنگسرا( در محله صالح 
آباد نجف آباد، احداث مجتمع فرهنگی 
ورزشــی و ایجاد پارک در محله کارگر 
کاشــان، احداث مرکز ورزشــی )خانه 
کشتی( و مشارکت در اجرای سقف و بدنه 
دوشنیه بازار خمینی شهر، بهسازی معابر 
محله محمدیه نایین، و آســفالت معابر 
محله کوشک سمیرم را از جمله شاخص 
ترین پروژه های بازآفرینی شهری استان 
برشمرد که در سال های ۹۸ و ۹۹ به بهره 

برداری کامل رسیده اند.
این مقام مسئول هدف از اجرای پروژه های 
بازآفرینی شــهری را ارتقــاء وضعیت 
اجتماعی، فرهنگی، اقتصادی، زیســت 
محیطی و کالبدی بافت های فرســوده 
و ناکارآمد شهری دانســت و اظهار کرد: 
پروژه های مورد نظر بعنوان موتور محرکه 
توسعه پایدار محدوده ها و محلات هدف 
بازآفرینی باعث یکپارچگی شبکه های 
شهری و افزایش تاب آوری، کاهش فقر 
و تبعیض شــهری، کاهش آسیب های 
اجتماعی و اقتصادی، حفاظت پایدار از 
میراث ملموس و غیرملموس شــهری، 

ارتقاء حکمروایی شــهری، ارتقاء فضای 
کســب و کار و ارتقــاء کیفیت و کمیت 
زیست پذیری اهالی و ساکنین محلات 

خواهد شد.
مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان با 
بیان اینکه پروژه های بازآفرینی در آخرین 
گام خود از سال ۹۸ کلید خورده و تا پایان 
سال جاری برای اتمام، هدف گذاری شده 
است اذعان داشت: پروژه های پیشنهادی 
جدیدی همراه با بــرآورد اعتبارات مورد 
نیاز طی جدولی در اســفند ماه سال ۹۸ 
به شرکت بازآفرینی شهری جهت تامین 

اعتبار ارسال شده است.
مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان با 
بیان اینکه این اداره کل در حوزه بازآفرینی 
همچون سایر حوزه های کاری مختلف با 
ادارات و ارگان ها همکاری نموده اســت 
گفت: از جملــه این موارد مــی توان به 
همکاری با اداره کل ثبت اســناد املاک 
استان در اجرای مفاد ماده ۹ قانون حمایت 
از احیاء، بهسازی ونوســازی بافت های 
فرسوده و ناکارآمدشهری موضوع تشکیل 
هیات رسیدگی به املاک واراضی واقع در 
مناطق حاشیه نشین فاقد سند، همکاری 
با یگان حفاظت از امــلاک واراضی ملی 
اســتان بمنظور شناســایی متصرفین 
عدوانی که بصورت غیر قانونی املاک و 
اراضی واقع در بافتها و مناطق حاشیه ای 
را تملک نموده اند. و همکاری با شهرداری 
اصفهان جهت ایجاد کمربند ســبز در 

محدوده بافت های حاشیه ای اشاره کرد.
وی به شــرکت منظــم در جلســات 
کارگروه هــای ارتقــاء وضعیــت امور 
ســلامت  و  اجتماعی،فرهنگــی 
بمنظــور  اصفهــان  اســتانداری 

ساماندهی وتوانمندســازی بافت های 
فرسوده وناکارآمد شــهری، ساماندهی 
وتوانمندسازی بافت های ناکارآمد میانی، 
تاریخی، حاشیه ای اشاره کرد و اظهار کرد: 
بمنظور کاهش آسیب ها و بزهکاری های 
اجتماعی،جهت احداث پایگاه سلامت، 
سالن آموزش بهداشــت عمومی، سالن 
ورزشی، همچنین برای روشنایی معابر 
ونصب لامپ هــای ال ای دی در مناطق 
و محدوده های حاشــیه نشــین استان 

اقداماتی انجام شده است.
قاری قرآن انجــام مطالعات و تحقیقات 
میدانی در خصوص استان ها،شــهرها 
وروستاهای مهاجر فرست، تجدید نظر 
در خصوص نحوه اجرا وعواقب طرح های 
توسعه فضاهای شــهری در بافت های 
میانی، تهیــه طرح های هادی توســط 
دهیاری ها وبنیاد مسکن برای بالغ بر چهار 
هزار روســتای واقع در حریم شهرهای 
استان های کشــور بمنظور جلوگیری از 
ملحق شدن روستاها به شهرها و بالطبع 
ایجاد حاشیه نشــینی، تشکیل و تقویت 
کارگــروه تخصصی»تدوین برنامه اقدام 
برای روستاهای واقع در حریم شهرها« 
ذیل ستادهای بازآفرینی شهری پایدار، 
دو کارگروه تخصصی ذیل ســتادهای 
بازآفرینی شــهری پایدار بنامهای: الف( 
کارگروه ارتقاء وضعیــت امور اجتماعی 
وفرهنگــی وســلامت وب( کارگــروه 
حقوقی،پیــش بینــی وپیشــگیری از 
گســترش بافتهای ناکارآمد شــهری، 
پایبندی تمامی دســتگاههای متولی 
مقابله با حاشیه نشینی و غیره را از جمله 
راهکارهای عملی مقابله با حاشیه نشینی 

عنوان کرد.

مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان اعلام کرد:  

اجرای 35 پروژه بازآفرینی شهری در استان
پروژه های بازآفرینی شهری در استان اصفهان  بعنوان موتور 
محرکه توســعه پایدار محدوده ها و محلات هدف بازآفرینی 
بوده که از سال 98 کلید خورده و تا پایان سال جاری برای اتمام 
آن هدف گذاری شده اســت. علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه 
و شهرسازی استان با بیان این موضوع که سکونتگاه های غیر 
رســمی ویا به تعبیری بافت های حاشیه ای یکی از مهمترین 
پهنه ها یا بافت های پنجگانه اســت که بعنوان یکی از اصلی 
ترین دغدغه ها و چالش های اساسی مدیران شهری خصوصا 
کلانشهرهای کشور قلمداد می گردد، اظهار کرد: استان اصفهان 
با 107 شهر،وسیعترین شبکه شهری دربین استان های کشور 

را دارد.

      بازآفرینی شهری ارتقاء وضعیت اجتماعی، فرهنگی، اقتصادی، زیست محیطی و کالبدی بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری است

یلدا توکلی
گـــزارش
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آغاز بهره برداری از 17 طرح آب و فاضلاب 
در استان اصفهان

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اصفهان از آغاز بهره برداری 17 
طرح بخش آب و فاضلاب شهری و روستایی با صرف ۳18 میلیارد 

تومان همزمان با هفته دولت خبر داد.

هاشم امینی مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان اصفهان اجرای 
خطوط انتقال و شبکه توزیع آب شهری و روســتایی، خطوط آبرسانی، 
شبکه جمع آوری فاضلاب، انشعابات آب، ســاخت مخزن نگهداری آب و 
برق اضطراری ایستگاه های پمپاژ را از جمله اصلی ترین طرح ها برشمرد. 
او ادامه داد: خطوط انتقال و شبکه توزیع آب مناطق شهری با صرف بیش 
از ۷۰ میلیارد تومان در ۱۱۸ کیلومتر و خطوط آبرسانی و شبکه توزیع در 
۱۱۰ روستای استان به طول ۱۹۱ کیلومتر و با صرف افزون بر ۵۷ میلیارد 

تومان انجام شد. 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان اضافه کرد: اجرای کلکتور 
و شبکه جمع آوری فاضلاب به طول ۱۰۵ کیلومتر و با هزینه بیش از ۱۰۵ 
میلیارد تومان و نصب ۱۶ هزار فقره انشعاب آب با حدود ۹ میلیارد تومان و 
۱۹ هزار و ۸۰۰ انشعاب فاضلاب با صرف بیش از ۲۵ میلیارد تومان از جمله 

پروژه های هفته دولت امسال بود. 
او اجرای خط آبرسانی ۱۴۰۰ اضطراری را از جمله پروژه های شاخص بخش 
آب در اســتان عنوان کرد که ظرفیت آبدهی را بیش از ۳۰۰ لیتر در ثانیه 

افزایش می دهد.

 عضو هیئت مدیره نظام صنفی کشاورزی
 شهرستان اصفهان:

 کشاورزی تابستانه شرق اصفهان
 در معرض تهدید قرار گرفته است

عضو هیئت مدیره نظام صنفی کشاورزی شهرستان اصفهان 
گفت: اگر وضعیت کنترل رودخانه زاینده رود به همین منوال ادامه 
پیدا کند محصول تابستانه کشاورزان شهرستان اصفهان از بین 

خواهد رفت.

حسین محمدرضایی با اشاره به عدم تعهد شرکت آب منطقه ای به مصوبه 
شورای تأمین اســتان اصفهان اظهار داشت: طبق مصوبه شورای تأمین 
استان اصفهان شرکت آب منطقه ای اصفهان موظف شد تا طی پنج روز 

بندهای لنجان و مبارکه را به طور کامل حذف کند.
وی افزود: متأســفانه هیچ گونه تحرکی توسط شرکت آب منطقه ای در 
حذف بندهای لنجان و مبارکه توسط شــرکت آب منطقه ای اصفهان 

تاکنون انجام نشده است.
عضو هیئت مدیره نظام صنفی کشاورزی شهرستان اصفهان با اشاره به 
افت شدید آب در شرق اصفهان گفت: اگر وضعیت به همین منوال ادامه 
پیدا کند دیری نمی گذرد که حجم پشت سد زاینده رود به خط قرمز شرب 
خواهد رسید و خروجی سد کاهش می یابد و محصول تابستانه کشاورزان 

شرق اصفهان از بین می رود.
وی ادامه داد: مسئول این خسارات وارده به کشاورزان شرق اصفهان در 
اصل به شرکت آب منطقه ای اصفهان برمی گردد و و حمایت نکردن شورای 
تأمین در جلوگیری برداشت های غیر مجاز و غیر متعارف از زاینده رود نیز 

از دیگر دلایل این امر است.
محمدرضایی با درخواست از کشاورزان غرب اصفهان تاکید کرد: امیدوارم 
کشاورزان غرب اصفهان با از آب افتادن محصول برنج خود اجازه دهند به 
طور موقت سنگ بندهایشان برداشته شود تا جریان آب به سد آبشار برسد 

و کشاورزان شرق بیش از این متضرر نشوند.

گــــزارش

گــــزارش

اصفهان - میدان نقش جهان
اواخر دوره قاجاریه

اصفهان
قدیم

خـــبــــر

مدیر درمان تامین اجتماعی استان اصفهان:

تخصصی کردن درمان در مراکز تامین اجتماعی اصفهان در دستور کار است

مدیردرمان تامین اجتماعی استان اصفهان گفت: 
تخصصی کردن درمان در مراکز تحت پوشــش 
درمان تامین اجتماعی استان اصفهان در دستور 

کار است.

علی اعتصام پور ظهر یکشنبه در حاشــیه افتتاح پروژه های بیمارستان شریعتی 
اصفهان با حضور شــهرام غفاری، مدیرکل درمان غیر مســتقیم سازمان تأمین 
اجتماعی با بیان اینکه افزایش کیفیت و تخصصی کردن درمان را در دستور کار 
خود قرار داده ایم، اظهار داشت: در بیمارستان فاطمه الزهرا )س( پک کامل سیتی 
اســکن و تصویر برداری را راه اندازی کرده ایم که برای غرب استان اصفهان قابل 

استفاده است.
وی راه اندازی بخش »ال دی آر« در بخش زایمان بیمارستان غرضی را نیز خدمت 
بزرگی برای مردم شمال شهر اصفهان دانست و ادامه داد: بیمارستان شریعتی نیز 
ویترین سازمان تأمین اجتماعی در اســتان اصفهان است که در حال بازسازی و 

نوسازی کامل است.

مدیر درمان تأمین اجتماعی اســتان اصفهان با بیان اینکه همه ساخت و سازها 
در نوســانات ارز و دلار بوده است، افزود: در این شــرایط همه توان خود را برای 

صرفه جویی در خرید تجهیزات مراکز درمانی بکار گرفتیم.

    شهرداری اصفهان زمین بیمارستان میلاد را تملک کرد
همچنین اصغر برشان، دبیر خانه کارگر اصفهان ضمن تبریک روز پزشک، اظهار 
داشت: بیمارستان شریعتی همیشــه درمان را در کنار ساخت و ساز بوده است و 

این کار سخت و مهمی است.
وی با بیان اینکه بیــش از یک دهه از پیگیــری راه اندازی بخــش آنژیوگرافی 
و جراحــی قلب بیمارســتان شــریعتی می گذرد، افــزود: امــروز آنژیوگرافی 
 محقــق شــد و امیدواریم در ســال جــاری بخش جراحــی هــم راه اندازی

 شود.
دبیر خانه کارگر استان اصفهان با اشــاره به تأمین زمین مورد نیاز برای ساخت 
بیمارستان میلاد در اصفهان توســط شــهرداری اصفهان گفت: در این زمینه 

شهرداری همکاری لازم را خواهد داشت.

باشگاه خبرنگاران جوان
خـــبــــر



بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار
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۱- سبزیجات با برگ های 
سبز

ســبزیجات دارای برگ های 
سبز مانند کلم پیچ، اسفناج 
و خانــواده ســبزی خوردن 
سرشــار از مــواد مغــذی و 
ضدالتهاب هســتند. مصرف 
این مواد غذایی می تواند باعث بهتر شــدن 
عملکرد سیستم ایمنی بدن شود همچنین 
فرآیند ترمیم زخم را بهبود ببخشد. از این رو، 
سبزیجات با برگ های سبز بهترین گزینه در 

فرآیند ریکاوری هستند.
برگ های ســبز این ســبزیجات سرشار از 
ویتامین C، منگنز، منیزیم، اســید فولیک 
)ویتامین B۹( و پروویتامین A اســت. اسید 
فولیک هم برای ســامتی سیستم عصبی 
و خون ضروری اســت. پروویتامین ها نیز به 
موادی اطاق می شود که در بدن به ویتامین 
تبدیل می شوند. تمامی این موارد برای ارتقای 
عملکرد سیستم ایمنی و سامتی عمومی بدن 

ضروری است.

همچنین سبزیجات سرشار از پلی فنول ها 
هســتند. این آنتی اکســیدان به شدت ضد 
التهاب و حامی سیستم ایمنی بدن محسوب 
می شوند. تحقیقات نشــان می دهد میزان 
مشخصی از پلی فنول ها مانند آنتی اکسیدان 
کوارستین که به صورت گسترده در برگ های 
سبز سبزیجات موجود است می تواند به کاهش 
عوامل التهاب زا در بدن کمک کند همچنین 
وجود ویتامین C بــرای بهبود زخم ضروری 
است و ســبزیجات با برگ های سبز بهترین 
گزینه برای تامین نیاز بــدن به این ویتامین 

است.
۲- تخم مرغ

متخصصان می گویند هر انسان بالغ به ازای هر 
یک کیلوگرم از وزن بدن خود نیازمند مصرف 
۸/۰ گرم پروتئین در روز است. با این حال، افراد 
پس از بیماری و عمل جراحــی و در فرآیند 

ریکاوری نیازمند پروتئین بیشتری هستند.
تخم مرغ و تخم پرندگانی مانند کبک، غاز و 
اردک نه تنها بهترین منبع برای تامین پروتئین 
مورد نیاز بدن است بلکه به دلیل دارا بودن مواد 
مغذی می تواند باعث تقویت سیستم ایمنی 
بدن و بهبود جراحات شــود. یک تخم مرغ 
۵۰ گرمی می تواند معادل ۶ گرم نیاز بدن به 
پروتئین روزانه را تامین کند. مصرف تخم مرغ 
کامل )شامل زرده و سفیده( سرشار از ویتامین 
A و B۱۲، روی، آهن و سلنیوم است که همگی 

نقش مهمی در سیستم ایمنی بدن دارند.
سلنیوم یک عنصر شیمیایی غیرفلزی و کمیاب 
است و به دلیل آنکه یک آنتی اکسیدان بسیار 

قوی است می تواند از واکنش های شیمیایی 
زیان آور در ســلول های بدن جلوگیری کند 
و نیز باعث کاهش التهابات و تقویت سیستم 

ایمنی شود.
3- ماهی ها

ماهی ها و به خصوص ماهی های چرب مانند 
سالمون بهترین منبع پروتئین، ویتامین های 
گروه B، سلنیوم، آهن، روی و اسید های چرب 
امگا ۳ هســتند. تحقیقات نشــان می دهد 
چربی های امــگا ۳ باعث بهبــود جراحات، 
تقویت سیستم ایمنی بدن و کاهش التهابات 
بدن در فرآیند ریکاوری می شود. مصرف روزانه 
۸۵ گرم ماهی چرب ســالمون می تواند ۷۰ 
درصد نیاز بدن به سلنیوم را تامین کند.اگر چه 
مصرف ماهی ها اقدامی بی خطر است، اما بهتر 
است پس از عمل جراحی یا در فرآیند ریکاوری 
پس از بیماری درباره مصرف ماهی های چرب 
با پزشک خود مشورت کنید. تحقیقات جدید 
نشان می دهد ماهی های چرب باعث شدت 
خونریزی نمی شوند، اما برخی جراحان توصیه 
می کنند فرد پس از عمل جراحی از خوردن 

ماهی های چرب اجتناب کند.
۴- توت ها

خانواده توت ها )شاه توت، توت فرنگی، بلوبری، 
تمشک، توت سفید( سرشــار از مواد مغذی 
هستند که می تواند در فرآیند ریکاوری بدن به 
انسان کمک کند. برای مثال توت ها به میزان 
بالایی ویتامین C دارند که می تواند عاوه بر 
تولید کاژن )یکی از پروتئین های فراوان بدن(، 
فرآیند بهبود جراحات را به صورت همزمان 

ارتقا بخشند.خانواده میوه توت همچنین غنی 
از اکسیدان های مختلف هستند که خواص 
ضد التهــاب و ضد ویــروس دارد و می تواند 

سیستم ایمنی بدن را ارتقا بخشد.
۵- آجیل ها و دانه ها

آجیل ها مانند بادام، پیکــن )نوعی گردو(، 
گردو و دانه هایی مانند تخمه آفتاب گردان و 
شاهدانه بهترین گزینه برای استفاده در فرآیند 
ریکاوری هســتند. آجیل ها و دانه ها غنی از 
پروتئین گیاهی، چربی های مفید، ویتامین ها 
و مواد معدنی اند که می توانند باعث ارتقای 

سیستم ایمنی بدن شوند.
همچنین به دلیل سطح بالای روی، ویتامین 
E، منگنــز و منیزیم در آجیل هــا و دانه ها، 
می توان از آن ها برای بهبود جراحات استفاده 
کرد. ویتامین E یک آنتی اکســیدان خوب 
است که می تواند از سلول ها در مقابل صدمات 
محافظت کند  همچنین در سامت عمومی 
بدن نقشی حیاتی ایفا می کند. برخی مطالعات 
نشان داده است سطح مشخصی از ویتامین 
E می تواند به طور طبیعی با عوامل بیماری 
زا مقابله کرده و عملکرد ایمنی ســلول ها را 

ارتقا بخشد.
۶- سبزیجات صلیبی

سبزیجاتی مانند کلم، کلم بروکلی، گل کلم و 
جوانه بروکسل در خانواده سبزیجات صلیبی 
قرار می گیرنــد. این ســبزیجات می توانند 
سیستم ایمنی بدن را بهبود بخشند و التهاب 
در بدن را کاهش دهند.تحقیقات نشان داده 
است مصرف سبزیجات صلیبی به دلیل دارا 
بودن سطح بالایی از ویتامین C و B می تواند 
فرآیند ریکاوری بدن پــس از بیماری را ارتقا 

دهد.

6 ماده غذایی حیاتی برای ریکاوری بدن پس از ابتلا به کرونا
 افراد پس از ابتلا به بیماری ها و انجام عمل جراحی بدنشــان 

تحلیل رفته و دچار ضعف می شوند. از همین رو، اهمیت دارد به 

ریکاوری بدن پس از بیماری توجه ویژه شود. ریکاوری به فرآیند 

بهبودی بدن پس از ضعف ناشی از بیماری ها، عمل جراحی و 

عوامل محیطی اطلاق می شود.

تخم مرغ و تخم 
پرندگانی مانند 

کبک، غاز و اردک 
نه تنها بهترین منبع 
برای تامین پروتئین 
مورد نیاز بدن است 

بلکه به دلیل دارا 
بودن مواد مغذی 

می تواند باعث 
تقویت سیستم 

ایمنی بدن و بهبود 
جراحات شود. 

معاون کل وزارت بهداشت:

واکسن کرونای ایرانی وارد مرحله تست انسانی می شود
معاون کل وزارت بهداشت با اشاره به ساخت واکسن کرونا گفت: ۱۸۰ گروه در دنیا روی این موضوع کار 
می کنند و میلیاردها دلار هزینه کردند، اما همانطور که سازمان بهداشت گفت باید موارد بهداشتی و 
پروتکل ها را رعایت کرد، حداقل تاثیر واکسن تا ۷۰ درصد است. ایرج حریرچی، معاون کل وزارت بهداشت 
در مورد پیش بینی وضعیت ابتا بیان کرد: این کاما به رفتار اجتماعی ما و رعایت فاصله گذاری و خدمات 
ارگان ها مربوط است، ما با سه اصول اصلی کرونا توانستیم میزان مرگ و میر و ابتا را کاهش دهیم.وی 
ادامه داد: به فصل سرما که نزدیک می شویم امکان ابتا به آنفلونزا بیشتر می شود و در پاییز هم مدارس باز 

می شود و با وجود تدابیری که در نظر گرفته شده اما نگران هستیم دچار ابتای بیشتر شویم.
احتمال افزایش سفر در شهریور

حریرچی افزود: با وجود خدماتی که از طریق دولت صورت گرفته و استقامت مردم اما لازم است تا همینجا 
به ملت عزیز بگویم هر گونه عادی سازی ما که از خانه شروع می شود احتمال ابتا را بالا می برد، هر سفری 

حتی ضروری آن خطرناک است.وی با اشاره به اینکه به دلیل اتمام کنکور و یک ماه آخر تابستان احتمال 
افزایش سفر در شهریور را داریم، گفت: معمولا مردم در عاشورا و تاسوعا هم به شهرهای خود سفر می کنند، 
ما از مردم می خواهیم سفرهای خود را کنسل کنند، ایجاد موج سوم و کنترل موج دوم به رفتار اجتماعی 

مردم مربوط است، کادر بهداشتی و درمانی ما همه خسته هستند چون ۶ ماه کار فرسوده انجام دادند.
ماجرای واکسن کرونا

حریرچی با اشاره به ساخت واکسن کرونا گفت: ۱۸۰ گروه در دنیا روی این موضوع کار می کنند و میلیاردها 
دلار هزینه کردند اما همانطور که سازمان بهداشت گفت باید موارد بهداشتی و پروتکل ها را رعایت کرد، 
حداقل تاثیر واکسن تا ۷۰ درصد است.به گفته ی معاون کل وزارت بهداشت با وجود شروع فصل سرما در 
نیم کره ی زمین شیوع آنفلونزا کم بوده و یکی از دلایل آن رعایت پروتکل های مشابه کرونا و آنفلونزا است.

۱۴ درصد افراد دوباره مبتلا شدند
وی ادامه داد: ما الان در ماه ۶ الی ۷ این بیماری هستیم و آنچه از آمار کشورهای دیگر می رسد ابتای 
مجدد گزارش شده، ایمنی بعد درمان دو الی سه ماه است و بعد میزان ایمنی کاهش پیدا می کند و آنچه 
الان دیده می شود در ۶ ماه گذشته ۱۴ درصد افراد دوباره به کرونا مبتا شدند و باید ببینیم در آینده این 

روند افزایش یا کاهش پیدا می کند.
واکسن کرونا وارد مرحله تست انسانی می شود

حریرچی در رابطه با روند ساخت واکسن کرونا در ایران، گفت: 
مراحل تست حیوانی ساخت واکسن به مرحله تکمیل رسیده 
و بافاصله وارد مرحله ی تست انسانی می شویم، اما می خواهم 

تاکید کنم که متوسط زمان تولید یک واکسن در گذشته ۷ 
سال بوده و بعضی از واکسن های دیگر ۲۰ الی ۲۸ سال ساخت آنها 

طول کشیده است، با وجود هزینه و زمان بسیار برای بعضی بیماری ها 
مثل ایدر هنوز واکسنی برای آن تولید نشده است.

وی بیان کرد: یک بار روانی پیش آمده که مردم می خواهند در تمام دنیا واکسن پخش شود ولی واکسنی 
که بتواند کل زنجیره را کنترل کند تا دو سال آینده نخواهد بود و اینکه واکسنی باشد که مثل واکسن آبله 
عمل کند فعا تا دو سال آینده احتمالش بسیار کم است، این واکسن هایی که حتی وارد فاز چهارم هم 

شده چنین ادعایی در موردشان وجود ندارد و ادعاشان در حد ایمنی سه ماه است.

برنا
گزارش

ISFAHAN
N E W S

استخدام کارشناس فنی نرم افزار، 
سرپرست فروش، مترجم زبان 

انگلیسی در شرکت فناوری اطلاعات 
آوب

jobs@awebict.com

استخدام راننده خودرو با نیسان و مزدا 
آقا در شرکت دانا پخش اصفهان )تافته(

تلفن ۰۳۱9۵۰۲۳۲۰۱

استخدام بازاریاب و 
ویزیتور،کارشناس فروش در 

شرکت آریوپخش اصفهان
تلفن ۰۳۱۳۶۶۴۴۵۸۳

استخدام کارشناس فروش در یک 
شرکت معتبر در اصفهان
تلگرام ۰9۱9۴۶۷۴۲۶۰

استخدام کارشناس بازرگانی در شرکت 
بازرگانی سورنا تجارت کاسیان

موبایل ۰9۱۳۷۲۷۲9۳۶

استخدام حسابدار با مزایا در شرکت 
گل خندان تجارت در اصفهان

موبایل ۰9۱۳۳۷۰9۵۷۷

استخدام حسابدار خانم و کارآموز 
حسابداری خانم در اصفهان

واتساپ ۰9۱۳۴۴۸۲۷۴۸

استخدام کارشناس طراحی دوخت 
در یک شرکت معتبر نساجی در 

اصفهان
تلفن ۰۳۱۳۳۸۰۲۳۰۰

استخدام طراح وب سایت در بازرگانی 
مدیا هفت اقلیم آگرین دراصفهان

موبایل ۰9۱۳۸9۸۷۰۰9

استخدام کارمند اداری آقا در یک 
شرکت معتبر در اصفهان

mohsenbakhshayesh@gmail.com

استخدام کارشناس فروش مویرگی 
خانم با حقوق و مزایا در اصفهان

تلفن ۰۳۱۳۶۶۰۳۴9۷

استخدام مدیر وب سایت خانم در 
یک شرکت معتبر در اصفهان

واتساپ ۰9۱۳۳۶۰۱۷۱۱

استخدام مدیریت بازرگانی خانم در 
یک شرکت تولیدی در اصفهان

تلگرام ۰9۱۳9۲۵۶۷۸۴

استخدام مهندس مکانیک آقا در 
شرکت پایا صنعت سما در اصفهان

payasama20@gmail.com

استخدام کارشناس بهداشت حرفه 
ای، کارشناس خرید داخلی،مامور 

خرید
فاکس ۰۳۱۳۳۱۳۲۳۰۰

استخدام منشی و آبدارچی در 
شرکت پخش علیجانی در اصفهان

تلفن ۰۳۱۳۳۲۳۶۶۰۱

گزارش

کتر  د
پیام طبرسی  معاون آموزشی بیمارستان مسیح 

دانشوری گفت: نیروها و پرسنل کادر درمان توان و نیروی ۶ ماه قبل را ندارند، آسیب دیده و 
ضربه خورده اند؛ اکثرا مبتا شده و درد بیماری را چشیده اند، تعداد زیادی از دوستان خود را از 
دست داده  و  برای رویارویی با بحران جدید روحیه قبل را ندارند؛ بنابراین باید حواسمان باشد که 
خطر از هم پاشیدگی ناگهانی سیستم درمانی وجود دارد و ممکن است با اعمال یک فشار سنگین 

مجموعه کادر درمانی تاب و توان مراقبتی را از دست داده و نتواند موفقیت آمیز عمل کند.
 اعمال سیاست های سختگیرانه، عامل موفقیت در مهار بیماری

طبرسی درباره علت موفقیت برخی کشــورها در مهار بیماری، می گوید: باید دقت کنیم که 
دلیل  موفقیت این کشورها دارو و واکسن نیست، بلکه با رعایت پروتکل های بهداشتی و اعمال 
نظارت های سخت گیرانه موفق عمل کرده اند، ما نیز اگر بتوانیم سیاست های سختگیرانه تری 

اعمال کنیم موفق می شــویم، ولی اگر با همین روش فعلی ادامه داده و کل فشار و بار 
بیماری را بر دوش سیستم درمان و پزشک و پرستاران بیاندازیم، موفق نخواهیم شد.

روزهای کرونایی را تجربه خوبی نمی دانم
معاون آموزشی بیمارستان مسیح دانشوری با اشاره به تجربیات شخصی خود در طول این 
بحران و همه گیری جهانی،  روزهای کرونایی را تجربه خوبی نمی داند و می گوید: ۲۰ سال 
در بزرگترین مرکز سل خاورمیانه کار کردم و در همین مدت تجربه کار در حوزه آنفولانزا 
و بیش از ۱۵ سال بر روی HIV دارم، هیچ زمان فشار کار به این حد نبوده، امروز HIV به یک 
بیماری قابل درمان تبدیل شده؛ بیماران HIV از دوستان ما هستند، آن ها را هر ماه می بینیم؛ 
همگی با ما بزرگ شده، ازدواج کرده و بچه دار شده اند، منظورم این است که وقتی به عقب 
نگاه می کنیم، می بینیم در بیماری های دیگر تجربیات موفقی داشتیم؛ در حالی که در مورد 
کووید متاسفانه هنوز تجربه موفقیت آمیزی نداریم. وی ادامه می دهد: سبک این بیماری 
خیلی خاص است. در ۱۰۰ سال اخیر چنین تجربه ای موجود نیست؛ ضمن اینکه کشندگی 
این بیماری بالاست و افراد سریع از بین می روند، در صورتیکه در  بیماری هایی مانند HIV اگر 

هم کشندگی داشته باشند، در طولانی مدت است.
ابتلاهای خانوادگی معضل جدید بحران کرونا

طبرسی ابتاهای خانوادگی را معضل بعدی این بیماری عنوان کرده و می گوید: این مساله نیز 
اخیرا به دغدغه و نگرانی کادر درمان تبدیل شده، مثا اعضای یک خانواده همگی مبتا شده، 
برخی در بخش و برخی در ICU بستری هستند، انتقال خبر بدحالی و یا فوت یکی از اعضای 
خانواده  به دیگران کار بسیار سخت و ناراحت کننده ای اســت، ولی متاسفانه به خصوص در 
ماه های اخیر به یکی از روزمره ها و دغدغه های ذهنی کادر درمان تبدیل شده؛ تجربه ای تلخ که 

به خستگی و فرسودگی جسمی و روحیه کادر درمان منجر شده است.
نمی توان با ساده انگاری از واقعیت ها فرار کرد

وی البته کاهش بار بیماری در اردیبهشــت را تجربه خوبی می داند و می گوید: طی آن دوره 
مرگ و میر و ابتا بسیار کمتر شــد؛ حتی یک دوره ۱۰ روزه هیچ مرگ و میری نداشتیم ولی 
متاسفانه دوباره آمارها بالا رفت؛ اینها واقعیت بیماری است که در صورت عدم رعایت پروتکل ها 
و سیاست های نادرست بروز می یابد؛ نمی توان با سهل انگاری و ساده انگاری از این واقعیت ها فرار 
کرد.طبرسی خطاب به مردم توصیه می کند: ضمن پرهیز از رفتارهای هیجانی باید سبک زندگی 
را برای سازگاری و همخوانی با کرونا تغییر دهیم، نمی توان همچون گذشته در تجمعات شرکت 
کرده، به مسافرت و میهمانی و عزا و عروسی برویم و انتظار داشته باشیم که بحران خودبخود 
تمام شود. باید به جای امید واهی داشتن به موارد ثابت نشده، بر روی مسایل ثابت شده یعنی 

شست شوی مکرر دست ها، پوشش ماسک و فاصله گذاری های فیزیکی سرمایه گذاری کنیم.
تعطیلات کابوس کادر پزشکی است

این پزشــک متخصص عفونی بــا بیان اینکه بــه دلیل مراســم و تعطیات شــهریور، ماه 
ســختی پیش رو داریم، گفت: تعطیات شــهریور به کابوس کادر پزشــکی تبدیل شــده؛ 
شــهریور به خودی خــود فصل مســافرت ایرانی هاســت که بــا این تعطیــات همزمان 
شــده، لذا در صورت عدم رعایت پروتکل ها و افزایش حجم مســافرت ها، شــرایط بســیار 
نگران کننــده ای  خواهیم داشــت. توصیه ما این اســت که مردم فــارغ از اجــرا و یا عدم 
اجرای سیاســت های کنترلی و محدود کننده از ســوی مســئولین، خودشــان پروتکل ها 
 را رعایــت کرده و احســاس مســئولیت کنند تا مجــددا با پیک شــدید بیمــاری مواجه

 نشویم.

ابتلاهای خانوادگی معضل جدیدبحران کرونا

اهدای پلاسما چه تاثیری 
در درمان کرونا دارد؟

:یک متخصص بیماری هــای عفونی 
و گرمســیری به بیان توضیحاتی در 
خصوص نقش اهدای پاسما در بهبود 

کرونا پرداخت.
فاطمه غنی پور در خصوص تاثیر اهدای 
پاســما در درمان کرونا گفت: یکی از 
راه هایی که بدن با عوامــل بیماری زا 
مقابله می کند تولید آنتی بادی است؛ 
آنتی بادی صاح هایی اســت که برای 
مقابله بــا عوامل خارجی کــه به بدن 

حمله کرده اند، تولید می شود.
وی ضمن اشاره به اینکه فرآورده های 
حاوی آنتی بادی یا ایمونو گلوبولین ها 
برای پیشگیری و درمان بیماری ها به 
کار برده می شــوند و در برخی از آن ها 
نقش اثبات شده ای دارند، توضیح داد: 
با توجه به اینکه شــیوع ویروس کرونا 
یک معضل جهانی است و کشور های 
مختلف به دنبال پیدا کردن راهی برای 

مهار و درمان این بیماری هســتند، در 
زمینه تاثیــر فرآورده های حاوی آنتی 
بادی یا ایمونــو گلوبولین ها در درمان 
کرونا مطالعاتــی انجــام داده اند و به 
این نتیجه رســیده اند، که می توان از 
پاسمای افرادی که به کووید ۱9 مبتا 
بوده و بهبود پیدا کرده اند و این صاح 
در بدن آن ها موثر واقع شده بوده است، 
در درمان کرونا استفاده کرد و به کمک 

سیستم ایمنی بیمار رفت.
ایــن متخصــص بیمــاری عفونی و 
گرمســیری افزود: بر اساس مطالعات 
انجام شــده مشخص شــده است که 
اســتفاده از پاسما ســودمندی هایی 
از جمله بهبود شــرایط بالینی بیمار، 
کاهش تعداد ویروس ها در بدن، افزایش 
آنتی بادی، بهبود سندروم حاد ریوی 
که در بیماران کووید۱9 می تواند منجر 
به مرگ شود و تنفس بهتر بیماران را به 

همراه دارد.
غنی پور ضمن اشــاره بــه اینکه هنوز 
در این زمینــه کارآزمایی های بالینی 

در حال انجام اســت، بیان کرد: به 
دلیل کمبود پاسمای بهبودیافتگان 
کوویــد۱9 بر طبــق دســتورالعمل 
کشوری ما استفاده از آن در بیمارانی 
کــه شــرایط بحرانــی دارنــد، جزء 

گزینه های درمانی محسوب می شود.
وی تاکید کرد: بــرای انجام مطالعات 
در کارآزمایی های بالینی تمام شرایط 
اخاقی یک پژوهــش از جمله حفظ 
ایمنــی دهنــده و گیرنده پاســما و 
همچنین غربالگری ویروســی که در 
دهنده خون انجام می شــود، رعایت 
می گردد و از این بابت جــای نگرانی 

نیست.
این متخصص بیماری هــای عفونی و 
گرمســیری ادامه داد: بهبودیافتگان 
کرونا که خون خــود را اهدا می کنند 
و پاســمای آن ها مورد استفاده قرار 
می گیرد، هم به بهبود بیماران بد حال 
می کنند و هم اینکه نقش بسزایی در 
انجام تحقیقات در مــورد پیدا کردن 

بهترین راه درمان کرونا دارند.

توصیه هایی برای حفظ 
تناسب اندام کودکان در 

روزهای کرونایی
مریم زارعی مدیر برنامه های تغذیه نوجوانان 
دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت در 
گفت وگو با خبرنگارحوزه بهداشت و درمان 
گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان، 
اظهار کرد: پس از شیوع بیماری کرونا فعالیت 
بدنی در خانه  نقش بســیار مهمی در حفظ 
ســامت کودکان و نوجوانان دارد و ضمن 
کاهش وزن و حفظ تناسب اندام، مانع از بروز 
بســیاری از بیماری ها در دوران بزرگسالی 
می شــود.او ادامعه داد: رژیم غذایی صحیح 
بدون فعالیت بدنی مناسب تقریباً غیرممکن 
است. عادات غذایی صحیح و عادت داشتن 
به فعالیت بدنی نیز امری است که از سنین 
کودکی شکل می گیرد. همچنین فعالیت بدنی 
هم برای بدن و هم برای رشد ذهنی کودکان و 
نوجوانان ضروری است.مدیر برنامه های تغذیه 
نوجوانان دفتر بهبود تغذیــه جامعه وزارت 

بهداشت در خصوص فعالیت بدنی کودکان 
زیر پنج سال، بیان کرد: با توجه به نقش فعالیت 
بدنی در سامت کودک، کودکان زیر پنج سال 
در شــرایط قرنطینه باید روزانه یک ساعت 
فعالیت بدنی داشته باشــند. از انواع فعالیت 
بدنی مناسب برای کودکان در دوران قرنطینه 
خانگی می توان به راه رفتن در خانه یا حیاط 
خانه شخصی، دویدن در حیاط خانه، طناب 
بازی، بالا و پایین پریدن، توپ بازی و ســوار 

شدن بر اسباب بازی های چرخدار اشاره کرد.
او افزود: کودک زیر یک سال باید چندین بار در 
روز به روش های مختلف فعالیت بدنی داشته 
باشد، به ویژه فعالیت های تعاملی کف زمین 
مانند خزیدن.زارعی تاکید کرد: کودک نباید 
بیش از یک ساعت در یک جا مانند کالسکه، 
صندلی و یا در بغل قرار گیرد. همچنین نگاه به 
صفحات نمایش مانند دیدن تلویزیون به هیچ 

عنوان توصیه نمی شود.
مدیر برنامه های تغذیه نوجوانان دفتر بهبود 
تغذیه جامعه وزارت بهداشت  گفت:  کودک 
دو تا پنج سال نیز نباید بیش از یک ساعت در 
یک جا بی تحرک بنشیند. همچنین نگاه به 

صفحات نمایش مانند تماشای تلویزیون 
یا بازی های رایانه ای نباید بیش از ۱ ساعت 
در روز باشد و باید مثل کودکان زیر یک سال  
در زمان کم تحرکی و استراحت  برای او کتاب 

داستان خواند.
او بیان کرد: کودکان سنین مدرسه و نوجوانان 
باید حداقل ۱ ساعت در روز در شرایط قرنطینه 
خانگی فعالیت بدنی داشته باشند. لازم است 
برای فعالیت بدنی در دوره قرنطینه یک برنامه 
ریزی منظم و روزانه بر حسب سن و جنس 

کودکان سنین مدرسه و نوجوانان انجام داد.
زارعی تاکید کرد: توصیه می شود در دوران 
قرنطینه خانگی تماشای تلویزیون، بازی های 
کامپیوتری و بازی با موبایل به حداقل برسد 
و بعد از یک مدت نشســتن  باید کودکان را 

تشویق به ایستادن و فعالیت کرد.
او افزود: ثبت نام کودکان ســنین مدرســه 
در یک کاس ورزش آناین یا اســتفاده از 
اپلیکیشن های ورزشی در دوران شیوع بیماری 
کرونا و قرنطینه خانگــی  و همچنین  انجام 
حرکات کشش دست و پا، کاراته، دراز نشست 

در خانه مفید است.
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Iran's Customs spokesman said 
that Iranian carpets, kilims, and 
rugs have been exported to 57 
countries in the past four months, 
about half of which were to 
Afghanistan, Iraq, and Pakistan.
Iran Press/Iran news: Seyyed 
Ruhollah Latifi, the spokesman 
of the Islamic Republic of Iran 
Customs Administration (IRICA), 
said that more than 20,000 tons of 
Iranian carpets, kilims, and rugs 
have been exported in the past 
four months, and Iran is the largest 
producer of carpets in the world."
Latifi added: Iranian carpets, 

kilims, and Gabbeh exported 
to countries such as Canada, 
Australia, Germany, Japan, Italy, 
Kuwait, Kenya, Iraq, Pakistan, 
Bahrain, Belgium, Qatar, 
Thailand, China, France, England, 
Afghanistan, Pakistan, India, and 
Denmark.Referring to the fact 
that the carpet export market 
has become competitive, IRICA 
spokesman said: "Iranian carpets 
have always been unrivaled in 
all world markets due to their 
beautiful and magical design, 
durability, fine weaving, and 
natural and transparent colors."

VP: Iran 
welcomes 
joint venture 
investment 
of Turkish 
private sector
- Iranian Vice 
President and 
Head of the Budget 
and Planning 
O r g a n i z a t i o n 
Mohammad Baqer 
Nobakht said 
on Monday that 
the Government 
welcomes joint 
venture investment 
of Turkish private 
sector in Iran.
Speaking in a 
meeting with Turkish 
investors in 'Caspian 
Industrial Town' in 
Qazvin Province, 
Nobakht said that 
the Government 
contributes to 
foreign investment 
by preparatory 
and infrastructural 
facilities.
He added that 
'AGT' company 
will be able to take 
advantage of the 
provincial capacities 
for processing its 
products.
He vowed for removal 
of customs barriers 
in 'Caspian Industrial 
Town'.
He reiterated that all 
legal supports will 
be provided for this 
company.
According to its 
official website, AGT; 
(Technology That 
Develops the Wood) 
which started its 
activities in Antalya 
in 1984 with the 
dream of processing 
and developing the 
wood specifically 
for individuals 
and institutions 
with developing 
t e c h n o l o g y , 
operates today as 
one of the world's 
leading companies 
in the furniture 
components industry.
"In its modern 
production facilities 
established in 
Antalya Organized 
Industrial Zone 
on a total area of 
450 thousand 
square meters; AGT 
provides service to 
the furniture and 
decoration sectors 
with MDF, MF 
MDF, Panel, Profile 
production and it 
also provides service 
to the construction 
sector with flooring 
and skirting board 
production."
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Iran exports carpets to 57 countries

Mehrdad Jamal 
Orangi added 
that importers 
have time to 
go through 
the clearance 
p r o c e d u r e s 
of their rice 

consignments until Sept. 
22, the website of the 
Islamic Republic of Iran 
Broadcasting reported.
The official noted that more 
than 800,000 tons of rice 
have been imported into the 
country since the beginning 
of the current Iranian year 
on March 20, which shows 
a 20% decline compared 
with the similar period of 
last year. Around 390,000 
tons of the total amount 
have undergone clearance. 
Importers of the remaining 
consignments, he said, 
have not yet been able to 
obtain forex for their cargos 
through the Central Bank of 
Iran and cannot undertake 
clearance procedures. 
“If rice importers manage to 
procure foreign exchange 
before this date, clearance 
will take place, but this 
won’t be allowed after the 
aforementioned date,” 

Orangi said.  
Every year, during the 
rice harvest season, the 
government bans rice 
imports in support of local 
farmers and domestic 
production. The ban usually 
lasts until November.
A total of 2.9 million tons 
of rice were produced in 
the country during the last 
Iranian year (March 2019-
20), registering close to a 
45% increase compared 
with the previous year, 
according to the director 
general of the Agriculture 
Ministry’s Grains and 
Essential Goods Bureau. 
“This increase in rice 
output is because of the 
favorable weather and 
heavy precipitations during 
February and March of 
2019, due to which land 
under rice cultivation 

increased by 38% to reach 
834,000 hectares,” Faranak 
Aziz Karimi said.
The northern Gilan and 
Mazandaram provinces 
together account for 71% 
of Iran’s rice production, 
according to figures 
released in a recent report 
of the Statistical Center of 
Iran.
As per a recent decision 
made by the Market 
Regulation Headquarters 
on June 4, customs duties 
on rice imports have 
decreased from 25% to 
10%, Fars News Agency 
reported.Since March 
20, the government has 
discontinued the allocation 
of foreign currency at the 
subsidized rate of 42,000 
rials per dollar for rice 
import; it has instead 
called on importers to meet 

their forex requirements 
from the export earnings 
of non-oil products 
(petrochemicals, steel and 
minerals) traded through 
the so-called secondary FX 
market that has exchange 
rates much closer to the free 
market rates. 
The decline in rice import 
duty aims to prevent a surge 
in prices.
Iranians annually consume 
3.2 million tons of rice. 
Domestic production 
annually amounts to 
around 2.2 million tons, 
but last year the figure 
increased due to favorable 
weather and high 
precipitation levels.
The difference between 
domestic production and 
local need is imported from 
the UAE, India, Pakistan, 
Thailand, Turkey and Iraq.

Over the last week;
IME witnesses growth in its 
trading volume, value
During weekdays ending up to August 20, 2020, 
while over 693,030 MT of commodities worth 
over 1,238 million USD were traded on the Iran 
Mercantile Exchange, the trading volume and value 
experienced growth of %12 and %2, respectively.
According to the report from IME International 
Affairs and PR, last week, on the domestic and 
export metal and mineral trading floor of IME, 
244,689 MT of various products worth close to 592 
million USD were traded.
On this trading floor, 240,804 MT of steel, 2,000 
MT of aluminum, 1,040 MT of copper, 250 MT of 
molybdenum concentrates, 15 MT of precious 
metal concentrates, 580 MT of zinc ingot as well 
as 20 kg of gold bullion were traded by customers.
The report declares that on domestic and export oil 
and petrochemical trading floors of IME, 444,911 
MT of different commodities with the total value of 
779 million USD were traded.
On this trading floor, 127,000 MT of VB feed stock, 
157,605 MT of bitumen, 72,825 MT of polymer 
products, 36,303 MT of chemical products, 38,043 
MT of lube cut oil, 170 MT of argon, 1,160 MT of 
insulation, 1,717 MT of base oil as well as 5,130 MT 
of sulfur were traded.
Furthermore, 3,430 MT of commodities and a 
commercial real estate were traded on the side 
market of the IME.
Iran Launches New Energy 
Projects
Iranian President Hassan Rouhani on Monday 
inaugurated three large projects in the oil, gas and 
petrochemical industries.
Marking the Administration’s Week, Rouhani 
inaugurated the three megaprojects at a 
videoconference on Monday morning.
Implemented with a total investment of €4.7 
billion, the projects include the development and 
improvement of the gas dispatching site and a 
series of gas pipelines in the national network, the 
first phase of Bushehr petrochemical plant, as well 
as a 500-MW combined cycle power plant in the 
West Karun area and its adjoining power transfer 
equipment and station.
The 1,200-km pipelines from the sixth section 
of the national gas network have the capacity to 
transfer 110 million cubic meters of gas from the 
South Pars gas field to the western provinces every 
day.
Another 125-kilometer pipeline was added to the 
ninth section of the countrywide network that 
stretches from the western areas of Behbahan into 
the Bazargan border crossing and north of Maku 
in northwestern Iran to supply 60 million cubic 
meters of gas per day.
The new pipeline would ensure sustainable gas 
supplies in the country’s cold regions and would 
also allow for exports and energy exchanges with 
regional countries.
The first phase of Bushehr petrochemical plant 
includes a gas sweetening section and units 
producing ethane, methanol, oxygen, and 9.6 
million cubic meters of input per day for the South 
Pars refineries.
The 500-MW West Karun combined cycle power 
plant is also the other major project that would 
generate power for the oil and gas fields west 
of Karun River, including the North and South 
Azadegan as well as North and South Yaran 
oilfields.
The project also includes electricity transition 
equipment and gas pressure reduction station at 
the power plant.

This year’s seasonal ban on rice imports has been 
postponed and will come into effect on Sept. 22 instead of 
the previously announced date (July 22), according to the 
Islamic Republic of Iran Customs Administration’s deputy 
for technical affairs.

Seasonal Rice Import Ban Postponed 
to September 21

news

A total of 2.9 
million tons 
of rice were 
produced in the 
country during 
the last Iranian 
year (March 
20-2019), 
registering close 
to a %45 increase 
compared with 
the previous year, 
according to the 
director general 
of the Agriculture 
Ministry’s Grains 
and Essential 
Goods Bureau. 
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Jewelry Buyers Have 
to Show ID Card
 Gold buyers should henceforth present national ID 
cards to able to purchase jewelry from shops, head 
of the Tehran Gold and Jewelry Union said.
Ebrahim Mohammadvali said the measure is in 
line with anti-money laundering measures that 
was announced a year and half ago but had not 
been put into effect. He did not say why the rule was 
put on hold. 
According to a TGJU bylaw, the identity of buyers is 
required for purchases above 150 million rials, the 
union’s website portal, estjt.ir reported. 
“We had communicated a bylaw to jewelry shops 
almost 18 months ago based on which buyers must 

present ID cards if their purchase is above 150 
million rials. The ID number should be mentioned 
in the invoice,” he was quoted as saying. 
Given the recent rise in gold prices, the decision is 
likely to affect many buyers. One Emami gold coin 
is now traded at 105 million rials, according to the 
TGJU website. The price has grown dramatically 
over last year. It was worth 40 million rials in August 
2019. 
Likewise, a person who purchases even 15 grams 
of 18-carat gold is obliged to show personal 
identification. One gram of 18-carat gold now sells 
for 10.3 million rials.
The Paris-based Financial Action Task Force 
has long called on the government in Tehran to 
strengthen its legal framework to guard against 

money laundering. 
Asked whether the measure exposes the identity 
of buyers to the taxman, Mohammadvali said the 
issue is the purview of the Iranian National Tax 
Administration. 
“INTA is in charge of deciding tax on gold trade… 
they have not communicated any relevant bylaw 
yet. The decision [to require buyers to show ID] is 
for anti-money laundering needs.”  
So far INTA has not said anything about tax on 
jewelry trade. However, it has announced that those 
who buy gold coins from the Central Bank of Iran 
should pay tax. Earlier in the month, it announced 
tax brackets for buyers of gold coins in the last fiscal 
year (March 2019-20). Those who bought up to 10 
gold coins last year are exempted. 



"This visit is not 
related to the so-called 
snapback mechanism 
and does not come at the 
US' request. The [IAEA 
chief Rafael] Grossi's 
trip [to Iran] takes place 

on the basis of Iran’s invitation," 
Kazem Gharibabadi said in a 
post on his Instagram account 
on Sunday.
He added that the UN nuclear 
agency's chief will arrive in 
Tehran on Monday and hold 
talks with Iranian authorities on 
Tuesday and Wednesday.
The Iranian diplomat noted that 
Tehran's trust in the IAEA has 
been damaged in recent months, 
adding that it is necessary 
that Grossi's visit be aimed at 
building trust.
"We will not allow other parties 
to sway relations between Iran 
and the agency, particularly 
under the current sensitive 
circumstances," Gharibabadi 
said.
"It is important [for the IAEA] 
to assure Tehran that the 
agency will act on the basis of 
three fundamental principles 

of impartiality, independence 
and professionalism, and will 
not go beyond its standard 
principles as well as its own 
independent data when dealing 
with safeguards-related issues," 
he pointed out.
The UN nuclear agency chief 
also in a post on his Twitter 
account on Saturday confirmed 
his visit to Tehran "for meetings 
with Iranian authorities."
He said his talks with Iranian 
officials would focus on 
"outstanding questions related 
to safeguards in Iran."
I will travel to Tehran on 
Monday for meetings with 
Iranian authorities to address 
outstanding questions related 
to safeguards in Iran. I hope 
to establish a fruitful and 
cooperative channel of direct 
dialogue. It is necessary. pic.
twitter.com/nkF0X8A4ZM

"I hope to establish a fruitful and 
cooperative channel of direct 
dialogue. It is necessary," Grossi 
said.
The visit takes place over two 
months after the IAEA Board of 
Governors passed a resolution 
on June 19, put forward by 
Britain, France and Germany – 
the three European signatories 
to the landmark 2015 nuclear 
agreement, officially known as 
the Joint Comprehensive Plan of 
Action (JCPOA).
The resolution, the first of its 
kind since 2012, urges Iran to 
provide the IAEA inspectors 
with access to two sites that the 
trio claims may have been used 
for undeclared nuclear activities 
in the early 2000s.
The Islamic Republic rejects any 
allegations of non-cooperation 
with the IAEA, insisting that it is 
prepared to resolve potentially 

outstanding differences with 
the nuclear agency.
Immediately after the adoption 
of the IAEA report, Gharibabadi 
deplored it and said, “Adoption 
of this resolution will neither 
encourage Iran to grant access to 
the Agency based on fabricated 
and unfounded allegations, nor 
will it force Iran to come down 
from its principal positions."
The IAEA's Tehran visit also 
comes as the United States is 
trying to invoke a “snapback” 
mechanism in the multilateral 
nuclear agreement despite its 
withdrawal from the accord 
in May 2018 in violation of UN 
Security Council Resolution 
2231 that endorses the deal.
The United States' most 
prominent Western allies have 
refused to fall into step with its 
push to snap back the United 
Nations sanctions against Iran.

Maduro Thanks Iran for 
Helping Venezuela Overcome 
US Sanctions
Venezuelan President Nicolas Maduro thanked Iran 
for helping the South American country overcome US 
sanctions on its oil industry.Earlier this year, Tehran 
sent several gasoline cargoes to Venezuela to help 
it overcome fuel shortages, as well as equipment to 
help state oil company PDVSA repair its dilapidated 
refineries.“We are helping each other,” Maduro said in 
an interview broadcast on state television on Sunday. 
“I think the Iranian experience will help us reinforce 
our management capacity.”Colombian President 
Ivan Duque said this week Maduro was eyeing missile 
purchases from Iran, which Venezuelan officials 
denied.But in the interview, Maduro said Duque’s 
statement was a “good idea” he had not yet considered. 
“If it is possible and convenient, we will buy those 
missiles,” he said.
Morocco opposes normalizing 
ties with Zionist regime: PM
Moroccan Prime Minister Saad Dine El Otmani on 
Sunday strongly opposed any normalization of 
relations with the Zionist regime.“We refuse any 
normalization with the Zionist entity because this 
emboldens it to go further in breaching the rights of 
the Palestinian people,” he told his Islamist PJD party.
Morocco has cut its relations with the Zionist regime 
after the start of Palestinian intifada since 2000, 
according to Reuters.Earlier, PJD Party in Morocco had 
condemned any normalization ties between United 
Arab Emirates and Zionist regime in a statement.The 
remarks came ahead of a visit to the region by Jared 
Kushner, a senior adviser to US President Donald 
Trump, and after the UAE and Israel struck a deal 
to normalize ties.The UAE and the Zionist regime 
recently signed an agreement under which the Abu 
Dhabi-Tel Aviv relationship, which had been secret 
for years, would be made public. Disclosure of the 
normalization of UAE-Zionist relations has angered 
Muslim nations and the Arab world, with many calling 
for the closure of the UAE embassy in Arab countries.
Iran defense industry progresses 
at intl. level: former MP
A former MP said with the efforts of Iranian elites 
the Defense Ministry has gone through reverse 
engineering of military equipment and today Iran is 
among the top 10 countries in the world regarding 
the defense industry.Speaking in an interview with 
Mehr News Agency, Abbas Ali Mansouri Arani made 
some remarks on the occasion of the National Defense 
Industry Day, asserting that today Iran is among 10 
top countries in the world in the fields of the defense 
industry.Referring to the Imposed War (1980-1988 
Iraq-Iran war ) during which Iran could not provide 
even the simplest defense equipment due to cruel 
sanctions, the Iranian ex-lawmaker said that the 
sanctions made the Iranian elite rely on indigenous 
capacities to achieve homegrown technologies in the 
field of the defense industry.

Iran Envoy: IAEA chief’s Tehran visit not 
related to so-called snapback mechanism

ran's permanent representative to Vienna-
based international organizations says the 
forthcoming visit to the Islamic Republic 
by the director general of the International 
Atomic Energy Agency (IAEA) has nothing 
to do with the United States’ latest effort to 
use the so-called snapback mechanism to 
restore UN sanctions against Tehran.
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Natanz’s incident an act of 
sabotage: AEOI spokesman
Spokesperson for the Atomic Energy Organization of Iran (AEOI) has 
affirmed that a July accident at Natanz nuclear facility in the central 
province of Isfahan had been caused by a blast as an act of sabotage.
In an interview with Al-Alam, AEOI spokesperson Behrouz 
Kamalvandi said security investigations have confirmed that the July 
2 accident in Natanz nuclear site was an act of sabotage.
“What is definite is that an explosion has occurred in Natanz nuclear 
site, but the security officials will announce at an appropriate time how 
and with what materials the blast has taken place and what the details 
are,” he explained.

On the latest status of Iran’s nuclear industry, Kamalvandi said the 
stockpile of heavy water produced inside the country has surpassed 3 
tonnes, noting that part of the product would be exported to the other 
countries, including a number of European states.
The spokesman, however, refused to name those purchasers, citing 
the US pressure on the target countries.Commenting on IAEA 
Director General Rafael Mariano Grossi’s forthcoming visit to Tehran, 
the spokesperson expressed hope that the trip would help allay the 
concerns of both sides.Kamalvandi also noted that the two sites in 
Iran that the UN nuclear watchdog has requested inspection are 
located near Shahreza in Isfahan Province and near Tehran.Iran was 
not initially opposed to inspection of the nuclear sites, but maintains 
that the IAEA’s questions must be based upon serious evidence and 

documents, he added.
“The questions based on the claims 
revolving around espionage and 
similar cases have not been 
and would not be acceptable 
by any means,” the spokesman 
stressed, saying the IAEA will 
be given conditional access to the 
sites provided that the questions and 
doubts are over once and for all.
When the IAEA intends to ask a question, it is 
a member state’s right to demand relevant reasons and 
documents regarding that question, he noted.

The visit takes 
place over two 
months after 
the IAEA Board 
of Governors 
passed a 
resolution 
on June 19, 
put forward 
by Britain, 
France and 
Germany – the 
three European 
signatories to 
the landmark 
2015 nuclear 
agreement, 
officially known 
as the Joint 
Comprehensive 
Plan of Action 
(JCPOA).
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Iran Becoming 
Regional Hub 
of Repair 
to Russian 
Copters
Iran has received 
certification for 
repairing Russian 
helicopters from the 
manufacturers, an 
official said, unveiling 
plans to turn Iran 
into a regional hub in 
the maintenance of 
choppers made in the 
Eastern Bloc.
In an interview with 
Tasnim, the CEO of 
the Iran Helicopter 
Support and Renewal 
Company (IHSRC) 
highlighted the 
country’s constant 
progress in carrying 
out repairs on Eastern 
helicopters ever since 
the Armed Forces 
purchased Russian Mil 
Mi-17 choppers years 
ago.
The IHSRC has 
received permission 
from the helicopter 
manufacturers for 
repairing the products 
and is moving to create 
the hub of region for 
repair to the Eastern 
choppers inside Iran, 
General Rouhani 
added.
“A number of Russian 
experts oversee the 
process of providing 
the infrastructures for 
that center. With such 
mutual cooperation, 
we are going to be able 
to do the job (repair) on 
behalf of the Russians,” 
the CEO of IHSRC 
stated.
He said Iranian 
technicians have 
even impressed the 
Russian experts by 
manufacturing a 
number of testers 
and improving the 
avionics systems of the 
helicopters.
The general further 
unveiled plans for 
the production of the 
second version of 
Saba-248 homegrown 
helicopter.
The new platform of 
Saba-248 is under 
construction, Rouhani 
noted, saying the new 
version would be 
propelled by custom-
ordered engines.
The general added 
that the new Iranian 
chopper’s engine is 
being manufactured 
inside the country in 
cooperation with a 
domestic company, 
and its composite rotor 
blades would also be 
produced by the Iran 
Aircraft Manufacturing 
Industrial Company.

Iran
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'Snapback mechanism' fake 
term used by US
Iranian Foreign Ministry Spokesman Saeed Khatibzadeh said that 
the 'snapback mechanism' is a 'fake' term used by the US as it is not 
mentioned in the UN Security Council Resolution 2231.
The newly appointed spokesperson held his first press conference 
on Monday.  
Grossi's visit to Iran
He referred to the forthcoming visit of the director-general of the 
International Atomic Energy Agency to Tehran saying that the two 
sides are to resolve their mutual issues during this visit.
He added that after the endorsement of the JCPOA, Iran and the IAEA 
have experienced a high level of cooperation and Iran has provided 
the best access to its sites and facilities.
The spox informed that during his visit, Grossi is to meet and hold 
talks with FM Zarif as well as AEOI Head Ali Akbar Salehi.
Zarif's visit to Lebanon

He also addressed Iranian FM Zarif's recent trip to Lebanon. 
"Mr. Zarif paid a visit to Lebanon, during which he met with 
Lebanese officials and announced Iran's solidarity and 
cooperation with the Lebanese government and people. Foreign 
Minister Zarif also had contacts with Bashar al-Assad about the 
Astana process."
Syrian Constitutional Committee
He informed that the Syrian Constitutional Committee will be held 
in Geneva today, and the Iranian delegation is in Geneva. On the 
sidelines of this meeting, the Iranian delegation will have meetings 
with the two other guarantors of the Astana process.
US efforts in the UN Security Council against Iran 
About the rejection of the US anti-Iranian resolution at the UNSC, he 
said: "We saw a historic meeting with just one positive vote."
"The US did it best to reopen the case at the UNSC but FM Zarif 
submitted a letter to the body before the new proposal of the US."
“Iran’s Supreme National Security Council is responsible for 
responding to any violation of the Resolution 2231,” the spokesman 
said, noting that heads of other countries have already received 

Iran’s 
letter on the ‘firm’ 

response to any probable violation.
Iran-Venezuela ties
"Iran-Venezuela relations are based on mutual interests of the two 
countries and have no relations with other countries."

News

IAEA Chief Visit 
to Iran Unrelated 
to Snapback 
Mechanism: Zarif
Iranian Foreign Minister Mohammad Javad 
Zarif said the IAEA director general’s Monday 
visit to Tehran has nothing to do with the 
snapback mechanism in the 2015 nuclear 
deal.
Speaking to reporters on Monday, Zarif said 
the visit by Rafael Mariano Grossi to Iran later 
today has nothing to do with the snapback 

mechanism, which he described as a wrong 
expression popularized by the American 
officials.
The foreign minister also highlighted Iran’s 
transparent cooperation with the UN 
nuclear watchdog, reiterating that Tehran 
would never seek nuclear weapons and 
believes that nukes are detrimental to the 
country on the basis of its beliefs and strategic 
considerations.
Iran will not allow the parties that disagree 
with the IAEA and threaten world security 
with their nukes, namely the US and the 
Zionist regime, to mock the IAEA’s goals, Zarif 
underlined.
Grossi will travel to Tehran on Monday for 

the first time after taking office in December.
During his discussions in Tehran, Grossi 
will address the cooperation of Iran with 
the IAEA, and in particular Iran’s provision 
of access to the Agency’s inspectors to 
requested locations.
“I have decided to come personally to Tehran 
so that I can reinforce the importance of 
cooperation and the full implementation of 
all safeguards commitments and obligations 
with the IAEA,” Grossi has said.
The Islamic Republic rejects any allegations 
of non-cooperation with the IAEA, insisting 
that it is prepared to resolve potentially 
outstanding differences with the IAEA.



Iran's 2021 presidential election to be held on June 18
Jamal Orf, Deputy Interior Minister of Iran and head of the country's 
election commission, announced on Monday that Iran's next Presidential 
election is to be held on June 18, 2021.
As he informed, the interior ministry had suggested two different dates for 
holding the event, of which the Guardian Council has ratified June 18, 2021.
The Iranian official noted that it is possible for the 2021 presidential election in 
Iran to be held under coronavirus pandemic, similar to the elections held in South Korea 
and Russia in 2020. 
As he said, "one of the taken measures by the named countries was holding the event on several 
consecutive days. Iran can do the same after making the required modifications in its election 
regulations."

 A representative of the Al-
Fath Coalition in the Iraqi 
Parliament said closing a 
deal with the US to keep the 
American troops in Iraq will 
not help preserve peace and 
stability in the country.In 
an interview with Arabic-
language Almaalomah 
news agency on Saturday, 
Abdul-Amir Najm reacted 
to Iraqi Prime Minister 
Mustafa Al-Kadhimi’s 
visit to the US, saying, "Al-
Kadhimi must abide by the 
Iraqi parliament's decision 
to withdraw US troops from 
the country, but we are 
witnessing an agreement 
between Baghdad and 
Washington to keep US 
troops in Iraq for three 
years."He stressed that the 
deal with the US to allow its 
troops to stay in Iraq is in fact 
the extension of occupation 
of Iraq and is not acceptable.
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“I would be prepared to do whatever 
it takes to save lives. We cannot get 
the country moving until we control 
the virus,” Biden said in an interview 
broadcast Sunday night on ABC News.
Asked specifically whether he’d push a 
national shutdown if scientists said it was 
necessary, Biden replied: “I would shut it 
down.”
The former vice president has previously 
called for the nation’s governors to 
impose mask mandates in their states, 
effectively a national mask mandate. But 
when he made that call, Biden avoided 
saying he’d attempt to use a nationally 
applicable executive order himself.
The former vice president’s remarks 
came as part of his first joint interview 
with vice presidential nominee Kamala 
Harris. The pair accepted their party’s 
nominations during a virtual convention 
last week. On Monday, Republicans 
begin their convention to nominate 
Trump and Vice President Mike Pence 
for a second term.Biden laughed when 
asked about Trump’s recent assertion 
that the only way he’d lose was if the 
election were rigged, and the Democratic 
challenger dismissed any notions that 
Trump wouldn’t leave the White House 
voluntarily if he loses.
“The American people will not let that 
happen,” he said. “No one’s going to allow 
that to happen.”
Both Biden and Harris downplayed their 
bitter debate encounter last summer 
during the Democratic primary. Harris, 
a California senator, leveled deeply 
personal criticism against Biden for 
his opposition in the 1970s to federally 
mandated busing to desegregate public 

schools and remarks he’d made about 
having worked amicably alongside 
racist senators when he first came to 
Washington.
The first Black woman on a major party 
national ticket, Harris said she and Biden 
are on the same page on race amid the 
nation’s ongoing reckoning with systemic 
racism, AP reported.
“There are real racial disparities that 
are rooted in systemic racism,” Harris 
said, noting wealth gaps and the 
disproportionate effects of COVID-19 on 
Black and Hispanic communities. Biden, 
she said, “is addressing these truths, he 
speaks these truths.”
Biden said, looking back, he understands 
how Harris, who was among the minority 
students bused in the 1970s, would 
criticize him so harshly. But he also said 
she and others may not have known 
his full record on civil rights. He said 
he, as a 77-year-old white man, cannot 
understand her lived experiences and 
that she, a 55-year-old daughter of 
Indian and Jamaican immigrants, can’t 
understand his.
But, he said, they “have the same value 
set” and are “on same exact page about 
what the possibilities are right now.”
Likewise, they downplayed policy 
differences that emerged when they were 
primary rivals, especially on health care. 
Biden has consistently backed adding 
a “public option” to existing private 
insurance markets. Harris signed on 
to Sen. Bernie Sanders’ bill that would 
create a single-payer government 
insurance system to replace private 
insurance.
“I signed on to bills that were about great 
ideas to fix the problem,” Harris told 
ABC, arguing that she and Biden “are 
completely aligned on … making sure 
everyone has health care.”
Biden called any differences “tactical” but 
said, “We both believe that health care is a 
right, not a privilege.”

The U.S Professor, Karl Kaltenthaler said in an 
exclusive interview to ILNA news agency that 
He and his allies are convinced the campaign is 
working and is bringing Iran to its knees.  Also, 
there is no real downside for Trump to continue 
the campaign, even if it does irritate the US’s 
European allies and others. They are not an 
audience he seems to care a lot about.
He referred to the US attempt to activate the trigger 
mechanism against Iran and added “The US 
appears to be isolated on this issue because Trump 
pulled the country out of the JCPOA.  It appears 
clear that other parties to the JCPOA believe the US 
cannot leave the agreement and then dictate what 
happens under it.”
Kaltenthaler stressed that clearly most other 
countries on the UN Security Council do not 
believe the US has the right to invoke the Snapback 
mechanism.
“While there is a higher probability that the US will 
come back to try to renegotiate the JCPOA with Iran 
if Biden wins, it is not a foregone conclusion that 
such negotiations will be successful. “
“But it is not clear how Iranian authorities will 

treat new negotiations. It was controversial 
among Iranian political authorities when it was 
first negotiated.  It clearly still is,” the Professor of 
Security Studies at the University of Akron said.
In response to the question of whether there is 
a possibility of negotiations between Tehran 
and Washington, he confirmed that the future of 
US-Iranian relations is unclear. Those relations 
depend on a lot of factors, but most importantly the 
domestic political situation in the US. 
“If Trump wins re-election, we can expect more 
of the same posture from the US toward Iran.  If 
Biden wins the relationship can improve but it is 
not necessarily a given that a major improvement 
will occur.”Karl Kaltenthaler added that the other 
really important factor is what the divided Iranian 
leadership will prioritize.  If Iran continues to 
back groups that threaten US interests and allies 
in the Middle East, it will be difficult to improve the 
relationship in a very meaningful way.
Asked about the outcome of the U.S presidential 
election, the U.S Professor said “Trump is in a 
difficult re-election fight right now.  The COVID and 
economic crises are really hurting him politically 
in the United States. He has an uphill climb to win 
reelection. But I would not count him out. A great 
deal of the election outcome will depend on the 
turnout of voters. The candidate that can best turn 
out his voters has the edge.

Biden Says He’d Shut Down Economy If 
Scientists Recommended

U.S. is ineligible to invoke snapback 
mechanism; U.S Professor

US Democratic presidential nominee Joe Biden said he 
would follow public health advisers’ advice if they called for a 
national shutdown should he take office and the coronavirus 
had not abated.

“I highly doubt Trump will give up on the maximum pressure 
campaign,” a Professor of Political Science and Director of 
Security Studies told ILNA.

“But it is 
not clear 
how Iranian 
authorities 
will treat new 
negotiations. 
It was 
controversial 
among Iranian 
political 
authorities 
when it was first 
negotiated.  It 
clearly still is,”But, he said, they 

“have the same 
value set” and are 
“on same exact 
page about what 
the possibilities 
are right now.”

Zonnour:
US has no legal right 
to push so-called 
snapback mechanism
 Chairman of the Iranian 
Parliament's National Security 
and Foreign Policy Commission 
dismissed any legal right for the 
US to push a so-called snapback 
mechanism in JCPOA to restore UN 
sanctions against Iran.
“The Americans have no legal right 
and argument to push for activating 
such a mechanism,” Mojtaba 

Zonnour said on Monday.
He pointed out to the US’ 
withdrawal from the nuclear deal 
in 2018 and noted that Washington 
is no longer a participant to the 
pact. "So, if the non-participant US 
is allowed to activate a mechanism 
in JCPOA, any other country could!”
Referring to the recent failure 
of the US at the United Nations 
Security Council to extend an arms 
embargo on Iran, Zonnour said 
the US, after its failure in UNSC, is 
sticking to any means to achieve its 
goals. "However such goals will not 
materialize."

Iranian Foreign Ministry 
Spokesman Saeed Khatibzadeh 
also said on Monday the 'snapback 
mechanism' is a 'fake' term used 
by the US as it is not mentioned in 
the UN Security Council Resolution 
2231.
Also on Monday, Foreign Minister 
Mohammad Javad Zarif referred 
to the US’ struggles to impose new 
bans and resolutions against Iran, 
saying, “We will not allow the US and 
the Israeli regime, which possess 
nuclear weapons in the region and 
have already used such weapons, to 
ridicule the IAEA’s goals.”



سرمایه گذاری ۴.۷ میلیارد یورو در سه طرح بزرگ نفتی
وزیر نفت گفت: سه طرح بزرگ نفتی به ارزش سرمایه گذاری۴.۷ میلیارد یورو امروز به بهره برداری رسید که در 

مقیاس جهانی اهمیت بسیار بالایی دارد.
سرمایه گذاری ۴.۷ میلیارد یورو در سه طرح بزرگ نفتی بیژن زنگنه وزیر نفت در آیین بهره برداری از طرح های 
نفتی در هفته دولت گفت: به رغم شدیدترین تحریم ها و فشار های کشور های خارجی در راستای مقابله با تحریم 

ها و با استواری دولت، نه  تنها در بهره برداری از تاسیسات تولیدی نفت موفق شدیم، بلکه در طرح های توسعه ای 
خود توانستیم به بهره برداری برسیم.

او با بیان اینکه امروز احداث واحد متانول را در دستور کار خود قرار داده ایم، افزود: سرمایه گذاری فاز اول این پروژه یک 
میلیارد و ۳۳۲ میلیون یورو بوده و فاز دوم هم به پیشرفت فیزیکی ۳۵ درصدی رسیده است.

او گفت: افتتاح این پروژه نمونه بارز جهش اقتصادی است.
وزیر نفت با اشاره به اینکه در هفته دولت سه طرح و سرمایه گذاری بالغ بر ۴۷ میلیارد یورو به بهره برداری می رسد، افزود: یکی از این طرح ها به 
تنهایی سرمایه گذاری بالغ بر ۳ میلیارد یورو داشته و پروژه دیگر خطوط انتقال به ایستگاه به ارزش یک میلیارد و ۳۰۰ میلیون یورو بوده است، 

همچنین پتروشیمی بوشهر با سرمایه گذاری ۳۲۰ میلیون یورو توانسته به بهره برداری برسد.

خبر خوش وزیر نیرو برای مشترکان خوش مصرف
اردکانیان گفت: مشترکان خوش مصرف برق از تخفیف چند درصدی بهره مند می شوند.  رضا اردکانیان وزیر 
نیرو در نشست خبری که به مناسبت هفته دولت برگزار شد، گفت: هدف فعالیت ما صرفا انجام خدمت برای 
سرافرازی کشور و عبور از این گردنه حساس است. او ادامه داد: جایگاه امروز برق مرهون تلاش های بی وقفه 
و ارزشمند مدیران و کارکنان متخصص و با انگیزه این صنعت است که توانسته با وجود مشکلات ضمن حفظ 

پایداری صنعت و استمرار روند خدمت رسانی و تامین انرژی الکتریکی نیاز بخش های مختلف اقتصادی و تولیدی 
کشور را با موفقیت های ارزشمند و بی نظیری برطرف کند. 

اردکانیان افزود: مهم ترین دستاورد ها و موفقیت ها در سال گذشته برای اولین بار در طول عمر صنعت برق کشور حاصل 
شد، این دستاورد ارزشمند بر پایه اقدامات انجام شده پیشین و همچنین برای تحقق برنامه های وزارت نیرو در دولت دوازدهم 

با تاکید بر به کارگیری سرآمدان اجماع متخصصان افزایش بهره وری سیستم و در نهایت ارتقای جایگاه صنعت برق در دستیابی به سطوح بالاتر 
منطقه ای و جهانی به دست آمده است.

این مقام مسئول بیان کرد: در مصوبه ای که روز گذشته در هیئت وزیران به تصویب رسید، به مشترکان کم مصرف برق تخفیف ۱۰۰ درصدی در 
پرداخت قبض برق تعلق می گیرد.

باشگاه خبرنگارن جوان
گـــزارش
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دو هفته ای می شود 
که انجمن فولاد 

توانسته همکاری 
دولت ثبات خوبی را 
در بازار فولاد ایجاد 

کند و تاثیر این 
همکاری در تعدیل 

قیمت میلگرد و 
شمش دیده می شود.

اقتصاد ایران
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مقام ارشد کارگری اعلام کرد

تصمیم گیری درباره 
دستمزد ۱۴00 کار 
هرکسی نیست!

رئیس کانون عالی انجمن های صنفی 
کارگران معتقد اســت اگر دستمزد 
در نیمه دوم سال بازنگری شود تاثیر 
مثبتی در جلسات پایان سال شورای 
عالی کار خواهد داشــت و مذاکرات 
دســتمزد ۱۴۰۰ در انتهای سال با 
کمترین فشار و مناقشــه ای همراه 

خواهد بود.
ناصر چمنی بازنگری مزد را ضروری 
دانست و گفت: اگرچه به طور رسمی 
از وزارت کار موضوع بازنگری مزد را 
نشــنیده ایم ولی این بحث از طرف 
سازمان بازرســی کل مطرح شد و 
برخی رسانه ها در فضای مجازی به 
آن پرداختند با ایــن حال معتقدیم 
بازنگری دستمزد در شش ماهه دوم 
سال لازم است و باید این مساله یکبار 

برای همیشه تعیین تکلیف شود.
وی ادامه داد: در ســالهای گذشــته 
دیدیم که وقتی دســتمزد را به این 
دلیل که تورم ایجاد می کند زیر نرخ 
تورم تصویب کردیم بــاز هم قدرت 
خرید جامعه کارگری کاهش یافت. 
امسال نیز قدرت خرید کارگران دوبار 
تنزل یافت یکی با گران شــدن ارز و 
دیگری افزایش هزینه های مسکن و 
مواد خوراکی که باعث شد معیشت 

کارگران به شدت آسیب ببیند.
نماینده کارگران در شــورای عالی 
کار با بیان اینکه کارگــران نیمی از 
جمعیت کشور را تشکیل می دهند 
و اگر به این مســاله واقف باشیم باید 
برای دســتمزد ۱۴۰۰ چاره اساسی 
بیاندیشیم، گفت: در وضعیتی که چه 
بخواهیم چه نخواهیم تورم و افزایش 
هزینه ها را شاهد هستیم اگر دستمزد 
را عاقلانه و منطقی مشخص کنیم باز 
هم تاثیری در روند تورم ایجاد نخواهد 
کرد لذا باید از حالا به فکر دســتمزد 
سال آینده جامعه کارگری باشیم و به 

این مطالبه اساسی توجه کنیم.
به گفته چمنی اگر بازنگری دستمزد 
در نیمه دوم سال صورت گیرد، تعیین 
دستمزد سال ۱۴۰۰ در انتهای سال 
با کمترین فشار و مناقشه ای همراه 
خواهد بود و حواشی و مسایلی که در 
جریان دستمزد امسال به وجود آمد، 

تکرار نخواهد شد.

ایسنا
خـــبـــر
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برابر قانون شــرکت های 
فولادی می بایســت ۴۰ 
درصد ورق فولادی خود را 
در بورس کالا عرضه کرده و 
مابقی را در بازار آزاد و با نرخ 
متناسب به فروش برسانند. 
چند هفته پیش و درست 
زمانی که مدرس خیابانی  قائم مقام وزارت 
صنعت، معدن و تجارت بود قرار بر این شد 
تا در راستای شفاف سازی بازار فولاد عرضه 
ها در بورس صورت پذیرد اما در همین چند 
هفته اخیر شاهد نابه سامانی هایی در این 
بازار بوده ایم و نمونه اش کسب سود بیشتر 
برخی فروشنده های ورق فولادی در این 

بازار بوده است.
پیش تر هم سرپرست سابق وزارت صمت 
در نشست مشترکی که با مسئولان بورس 
برگزار شده بود، اعلام کرد: کل محصولات 
فولادی اگر قرار است عرضه بشود باید در 
بورس باشــد و ما خرید و فروش فولاد در 
خارج از بورس را ممنــوع اعلام کرده ایم. 
در پاسخ هم رئیس سازمان بورس و اوراق 
بهادار ضمن انتقاد از وضعیت فعلی بازار 
بورس گفته بود: در حال حاضر تنها ۳۰ تا 
۴۰ درصد ورق های فولادی داخل بورس 
عرضه می شــود بنابراین بورس تعیین 
کننده قیمت ها نیست و قیمت ها در کف 

بازار تعیین می شود.
بررســی های میدانی نشان می دهد این 
محصول در بــازار آزاد از قیمت ۱۲ هزار 
و ۲۰۰ تا ۱۶ هــزار و ۵۰۰ تومان معامله 

می شود این در حالی است که ورق فولادی 
در بــورس کالا حدود ۴۰ تــا ۷۰ درصد 
ارزان تر کمتر عرضه می شود و از آنجایی 
که این محصول در صنایع زیادی کاربرد 
دارد انتظار می رود تدابیری اتخاذ شود تا  

مصرف کننده نهایی متضرر نشود.

  فاصله قیمتی میان ورق فولادی 
تا زمان تبدیل آن به شمش بسیار 

کم است
فاضل همامی رئیس اتحادیه تعاونی های 
فولاد و صنایع معدنی با اشاره به ثبات نسبی 
این روزهای بازار فولاد کشــور گفت: دو 
هفته ای می شود که انجمن فولاد توانسته 
همکاری دولت ثبات خوبی را در بازار فولاد 
ایجاد کند و تاثیر این همکاری در تعدیل 

قیمت میلگرد و شمش دیده می شود.
او با اشــاره به قیمت های متغیر بازار آزاد 
ورق فولادی بیان کرد: تایید نشدن وزیر 
پیشــنهادی دولت هم مشکلاتی را برای 
تعیین تکلیف این بازار ایجاد کرده ضمن 
اینکه ما در انجمن فولاد پیشــنهاد ۷۰ 
درصد عرضه ورق فولادی در بورس توسط 
هر خریداری را تعییــن کرده بودیم که با 

مخالفت صاحبان صنعت مواجه شدیم.
همامی ادامه داد: برخی از خریداران ورق 
فولادی معتقدند فاصله قیمتی میان ورق 
فولادی تا زمان تبدیل آن به شمش بسیار 
کم است بنابراین عرضه این محصول در 
بورس صرفه اقتصادی چندانی برای آن 
ها ندارد به همین منظور از عرضه محصول 

خود در بورس کالا ممانعت می کنند.
رئیس اتحادیه تعاونی های فولاد و صنایع 
معدنی در پایان تصریح کرد: قرار اســت 
این هفته با عرضه میلگــرد ذوب آهن و 
ورق فولادی فــولاد مبارکه تحرکاتی در 
راستای تعدیل این قیمت ها صورت پذیرد 

و با عرضه بیشتر بتوان بازار را کنترل کرد.

  ورق فــولاد به جــای بدهی به 
مشتریان دردسر ساز شد!

رســول علی محمدی کارشناس بورس 
کالا با بیان اینکه قیمت ورق فولادی در 
خارج از بورس و بــا توجه به نرخ دلار آزاد 
قیمت گذاری می شود، گفت: بعضا شاهد 
افزایش ۳۰ درصدی این محصول در بازار 
آزاد هســتیم و یکی از دلایلش این است 
که گاهی معاملات برای افراد غیر مرتبط 

تخصیص داده می شود.
او ادامــه داد: گاهی مشــتریان به جای 
دریافت بدهی های خــود ورق فولادی 
دریافت می کنند که همین مشتریان که 
بخشی از آن ها را شــرکت های اغماری 
تشکیل می دهند، این ورق ها را در خارج از 
بورس عرضه می کنند که همین امر سبب 

افزایش قیمت ها در بازار آزاد می شود.
علــی محمــدی تصریــح کــرد: اخیرا 
بخشنامه ای ابلاغ شــده که براساس آن 
مجددا شــاهد بازگشت معاملات تختال 
به بورس هستیم چرا که حدود یک سالی 
می شــد که این معاملات خارج از فضای 
بورس صورت می گرفت بنابراین مصوبه 
اخیر ستاد تنظیم بازار می تواند بر نظارت 
بیشتر بر این بازار و شفافیت در معاملات 

کمک کند.
این کارشــناس بورس کالا با بیان اینکه 
تاکنون نظارت چندانی بــر عرضه ورق 
فولای در بورس کالا انجام نشــده است، 
گفت: در بازار آزاد معلوم نمی شود که این 
محصول با چه قیمتی و به چه گروه هایی 
به فروش می رســد و از آنجایی که عمده 
عرضه ها خارج از بروس انجام می شــود 
بنابراین نظارت بر آن ها بســیار سخت تر 
است. او اظهار کرد: دولت با تخصیص ۴۰ 
درصد عرضه ورق فولادی هر خریداری در 
بورس کالا در ظاهر از صنایع پایین دستی 

حمایت کرده است اما به نوعی به عده ای 
سودجو رانت داده است که درنهایت دود 
این اقدامات تنها به چشم مصرف کننده 

نهایی می رود.
علی محمدی در پایان بیان کرد: شاهد این 
بودیم که در چند هفته اخیر برای میلگرد 
و تیرآهن و با نظارت های صورت گرفته، 
قیمت ها تا ۲۰ درصد تعدیل قیمت شد 
بنابراین امیدواریم این مهم در خصوص 
ورق فولادی هم صدق کند و شاهد کاهش 

قیمت این محصول هم باشیم.
عباسی کارشناس بورس با اشاره به وضعیت 
فعلی قیمت ورق های فولادی بیان کرد: 
در مورد ورق های فولادی اخبار زیادی از 
عرضه بالای این محصول خارج از بورس 
به گوش می رســد مسئله مهم این است 
که چرا باید چنین رانتی در این بازار مهم 
ایجاد شــود که یک نمونه از نتایج آن هم 
در داستان یک شرکت  فولاد مشخص بود 
که براساس آن تنها ۳ نفر در یک ماه ۱۶۰ 

میلیارد تومان سود کسب کردند.
عباســی افرود: به همین دلیل است که 
خریداران به ســمت بــازار آزاد حرکت 
می کنند چــرا که نیــاز روز آن ها تامین 
نمی شود همچنین در طرف مقابل افراد 

برای استفاده از سهمیه های موجود اقدام 
به خرید سهمیه شرکت های ورشکسته 
می کنند و بدیــن طریق این محصولات 
را تا سقف ۴۰ تا ۵۰ درصد بالاتر از میزان 

موجود در بازار آزاد به فروش می رسانند.
این کارشناس بورس با اشاره به سودجویی 
عده ای دلال در این بازار گفت: آیا غیر از این 
است که عده ای با انبار کردن این محصول 
در حال ضربه زدن به نظام اقتصادی و تولید 
کنندگان هستند چرا که وزارت صمت و 
بورس حاضر نیستند با یکدیگر به توافق 
درست و منطقی دســت یابند و نظارت 
ها را تشدید کنند. سعید صمدی رئیس 
کمیسیون معدن خانه اقتصاد  با اشاره به 
پتانسیل های زیاد کشور برای تولید فولاد 
گفت: سنگ آهن حدود ۵۰ درصد کمتر از 
قیمت جهانی در اختیار تولید کنندگان 
قرار می گیــرد همچنین نــرخ انرژی در 
تولید فولاد هم یک سوم نرخ جهانی است 
بنابراین توقع همه بر این است که قیمت 

این محصول منطقی باشد.
 او ادامه داد: گاهی شاهد این هستیم که 
قیمت برخی از محصولات فولادی حتی 
از قیمت جهانی بیشتر است و بعضا قیمت 
ورق فولای در بازار آزاد ۶۰ درصد بیشتر از 

قیمت آن در بورس کالاست و این اتفاقات 
در حالی رخ می دهد کــه ما در تولید این 

محصول مشکل خاصی نداریم.
صمدی با اشاره به نبود مدیریت کافی بر 
بازار ورق فولادی بیان کرد: از طرفی قیمت 
تمام شده این محصولات پایین است، اما در 
طرف مقابل شاهد عرضه ورق های فولادی 
در بازار آزاد و با قیمت های بالاتری هستیم.

رئیس کمیسیون معدن خانه اقتصاد با بیان 
اینکه تولید محصولات زیادی به همین 
ورق های فولادی وابســته است، گفت: 
بخش قابل توجهــی از تولیدات صنعتی 
کشور از جمله صنایع خانگی و خودرو به 
ورق فولادی وابســته هستند و زمانی که 
چنین هرج و مرجی ایجاد می شود نباید 
توقع داشــت تولید کنده لوازم خانگی و 

مابقی هم با بحران مواجه نشوند.
قرار است این هفته شاهد افزایش عرضه 
ورق و میلگرد توســط دو شرکت بزرگ 
فولادی باشــیم و انتظار مــی رود عرضه 
بیشتر و نظارت بر قوانین جدید و عرضه 
در بورس نه تنها به شفافیت در این بازار 
کمک کنــد بلکه از افزایــش قیمت این 
محصول و محصــولات نهایی در صنایع 

دیگر جلوگیری به عمل می آید.

وقتی سود به مذاق خیلی ها خوش می آید؛ 

سود ۱۶۰ میلیاردی در ماه فقط برای ۳ نفر!
شنیده ها حاکی از این است که عده ای از شرکت های 
فولادی برای کسب سود بیشــتر اقدام به عرضه بالای 
ورق های فولادی خود در بازار آزاد کرده اند؛ موضوعی 
که خلاف قوانین و مقرراتی است که وزارت صمت پیش تر 

برای آن ها تعیین کرده است.

بانک و بورسبازار

بانک و بورس

چرا طلا نمی تواند پشتوانه محکمی برای یک کشور باشد؟
رئیس اسبق کانون صرافان ایران گفت:در حال حاضر برخی کشورها هنوز طلا را پشتوانه ارزش پول ملی می دانند، ولی بهترین پشتوانه  برای پول 
ملی همان اعتبار است. اصغر سمیعی با اشاره به اینکه طلا نمی تواند پشتوانه محکمی برای یک کشور باشد, اظهار کرد: قبل از دهه ۱۹۳۰ که بحران 
اقتصادی عظیم در دنیا اتفاق بیفتد، پشتوانه بیشتر پول های معتبر، طلا و گاهی جواهر بود  ولی بعدها ملاک پشتوانه پول های ملی ،درآمدهای 
سرانه  کشورها محسوب شد. سمیعی گفت: برای مثال بعد از جنگ دوم جهانی که آلمان کاملا ورشکسته و بدهکار بود، برای چاپ اسکناس جدید 
هیچ طلا یا جواهری نداشت، سران وقت آن کشور تصمیم گرفتند اتوبانی را که از وسط کشور می گذشت را به عنوان پشتوانه پول جدید تعیین کنند، 
و همین کار را هم کردند. وی ادامه داد: در حال حاضر برخی کشورها هنوز طلا را پشتوانه ارزش پول ملی می دانند، ولی بهترین پشتوانه  برای پول 
ملی همان اعتبار است. رئیس اسبق کانون صرافان ایران گفت:در حال حاضر آمریکا خیلی بیشتر از  مقدار معادل طلایی که باید پشتوانه ارزش دلار 

باشد، اسکناس چاپ  و در بازارهای دنیا عرضه کرده است و معادل آن پول یا کالا می گیرد و همه هم آن را می پذیرند.

همه بانک های نظامی در بانک سپه ادغام شدند 
پیش از این دو بانک مهر اقتصاد و حکمت ایرانیان به عنوان بانک های نظامی در بانک سپه ادغام شدند و اکنون نیز با اعلام رئیس کل بانک مرکزی مبنی 
براینکه ادغام رسمی سه بانک )قوامین، انصار و موسسه اعتباری کوثر( دیگر نیز انجام شده و ففط ارائه خدمات آن ها به مشتریان با تابلوهای بانک سپه، 
باقی مانده است. بنابراین، پروژه ادغام بانک های وابسته به نیروهای مسلح به ایستگاه پایانی رسید. پروژه ادغام بانک های وابسته به نیروهای مسلح 
در بانک سپه، از بیش از یک سال پیش کلید خورد و در این مدت اقدامات مقدماتی آن در حال انجام بود که در پی آن ادغام بانک های انصار، قوامین، 
حکمت ایرانیان، مهر اقتصاد و موسسه مالی و اعتباری کوثر در بانک سپه از ماه های پایانی سال ۱۳۹۷ آغاز شد و در سال گذشته نیز، در تابلوی این 
بانک ها عبارت وابسته به بانک سپه درج شد. رئیس کل بانک مرکزی در ابتدای خرداد امسال، وعده ادغام دو بانک حکمت ایرانیان و مهر اقتصاد را طی 
۱۰ روز داده بود که این امر ۱۲ روزه نهایی شد و با احتساب وعده رییس کل برای ادغام موسسه اعتباری کوثر تا پایان این ماه، پرونده ادغام بانک های 
نظامی در بانک سپه به نیمه رسیده و با تعیین تکلیف و ادغام دو بانک دیگر )انصار و قوامین(، پرونده ادغام بانک های نظامی برای همیشه بسته می شود.

وام های ۶ میلیون تومانی رانندگان چه زمانی پرداخت خواهد شد؟
معاون حمل و نقل و
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ورود استارت آپ ها به بورس منوط به تشکیل »بازار هدف« در فرابورس شد 
پذیرش استارت آپ ها در بورس منتظر شکل گیری و نهایی شدن »بازار هدف« در فرابورس است.  رئیس مرکز 
فناوری اطلاعات و توسعه اقتصاد هوشمند وزارت امور اقتصادی و دارایی با اعلام این خبر اعلام کرد: » مقدمات 
لازم برای تشکیل این بازار از خرداد ماه گذشته در فرابورس فراهم شده است و طبق برنامه ریزی های صورت 
گرفته تا چند هفته دیگر به ثمر خواهد رسید.«  علی عبدالهی در این مورد گفت: » ورود به بورس و فرابورس 

مقررات خاص خود را دارد که شاید رسیدن به این خطوط برای تمامی شرکت ها، به خصوص شرکت های 
دانش بنیان و استارت آپی مقدور نباشد از سویی بازار بورس امکانی برای این شرکت ها فراهم خواهد کرد تا بتوانند 

ساده تر جذب سرمایه کنند و توسعه یابند. از همین رو مقرر شد تا بازاری شکل گیرد که مهمترین خط قرمزش برای ورود 
شرکت ها به آن شفافیت مالی و داشتن چشم انداز برای سودآوری  باشد.« او ادامه داد: »شرکت های دانش بنیان و استارت آپ هایی 

که از شفافیت مالی لازم برخوردار باشند می توانند وارد این بازار شوند. لزوم سودآور بودن این شرکت ها یا نداشتن زیان انباشته که از ملزومات ورود 
به بورس و فرابورس است در این بازار حذف شده است.«  علی  عبدالهی با اشاره به اینکه شرکت های استارت آپی با مشکل ارزش گذاری دارایی ها 
مواجه هستند گفت: »هنوز مشکل ارزش گذاری دارایی بسیاری از شرکت های متقاضی ورود به بورس مرتفع نشده است. یکی از مشکلات بارز 

این شرکت ها دارایی نامشهود آنان است که ارزش گذاری آن از پیچیدگی خاصی برخوردار است.«

هم اکنون تهیه مواد اولیه برای 
اکثر تولیدکنندگان سخت شده 

است و آنها هیج برنامه ریزی 
برای خرید، تولید و فروش 

ندارند. این در حالی است که 
هزینه های شدید تولید، صرفه 
اقتصادی تولید کننده را مورد 

هدف قرار داده است

،،
دریا قدرتی پور
گفت و گـــو
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او از یک نیروی ســاده کار 
در برج پلیمر شروع کرده 
و با تکیه بر پدر، استعداد، 
توانمندی و تلاش مستمر 
خودش اکنــون به عنوان 
مدیری حاذق در حال کار 
است. تجربیاتی که او را به 
قله های رفیع کارآفرینی رسانده است تا 
بتواند در عرصه صادرات به کشورهای 
همسایه از جمله افغانستان، عراق، اربیل، 
ارمنستان، گرجســتان، آذربایجان و ... 
موفق عمل کند و همچنین در سال 95 
به عنوان چهره مانــدگار صنعت و عضو 
باشگاه نوابغ ایران هم شناخته شود. او 
حالا یکی از کارشناسان مسکن به شمار 
می رود وهمین باعث شده که او را برای 
یک گفت و گوی کوتــاه انتخاب کنیم. 
امیر حیدری کسی است که در این روزها 
دســتی بر آتش تولید و عرضه کالاهای 
ســاختمانی دارد و از نزدیک مشکلات 
مربوط به ساخت و ساز مسکن را حس 

کرده است.

   با توجه به اینکه شما یکی از دست 
اندرکاران بازار محصولات ساختمانی 
هستید، در رابطه با اثرات منفی بالا 
رفتن قیمت مصالح ساختمانی بر 
ساخت و سازها و بازار ساخت مسکن 

توضیح دهید؟
به نظر من باتوجه به بــالا رفتن قیمت 
مصالح و تاسیســات ســاختمان رکود 
شــدیدی همرا با ضعف در توان خرید 
مردم مشــاهده می شــود و گرانی های 
مکرر دربــازار به شــکل روزانه، خرید 
مسکن و ســاخت و ســاز را برای مردم 
سخت تر کرده است. همین رکودها، بی 
ثباتی های روزانه، بلاتکلیفی و بی برنامه 

بودن اثرات منفی بازار و مسکن را نشان 
می دهد. به این ســبب که اکثر مردم به 
دلیل نداشــتن قدرت خرید مجبور به 
اجاره نشینی شده اند و هرسال با افزایش 
اجاره ها فشاراقتصادی روی مردم بیشتر 

شده است.

   برخی از کارشناسان می گویند 
کاهش قدرت خرید در رابطه با مصالح 
ساختمانی باعث شده که ساخت و 
ســازها به رکود برود و این بهانه ای 
است برای گران تر شدن مسکن، نظر 

شما در این زمینه چیست؟
کاملًا درست است. همان طور که عرض 
کردم گرانی و تورم مسکن باعث رکود 
شدید شده و باید به این دقت داشت که 
هزاران شغل مستقیم و غیرمستقیم با 
ساخت و ساز وبازار مسکن رابطه نزدیک 

دارند.

   آیا گرانی مصالح ســاختمانی به 
نوعی حباب شــمرده می شود و یا 

واقعی است؟
متاسفانه تمامی قیمت ها واقعی و بدون 
حباب در بازار دیده می شود، دلیل آن هم 
یک چیز است؛ با بی ارزش شدن واحد 
ازری کشوربه هر حال باید واقع بینانه به 

قیمت ها نگاه کرد.

   در رابطه با مشــکلات مربوط به 
دست اندرکاران مصالح ساختمانی 
هم در این بازار آشفته توضیح دهید.

در حال حاضر و همانطور که اشاره کردید 
در این بازارآشفته، مشکلات بسیار زیادی 
برای تولیدکنندگان مصالح و تاسیسات 
ساختمانی ایجادشده که بخشی از آنها 
شامل تهیه مواد اولیه، افزایش بی رویه 
هزینه های تولید، بی ثباتی و بی برنامگی 
در فعالیت ها و شغل های ساختمانی که 
در این چندسال اخیرحتی بحرانی تر از 
قبل هم شده است. هم اکنون تهیه مواد 
اولیه برای اکثر تولیدکنندگان ســخت 
شده است و آنها هیج برنامه ریزی برای 
خرید، تولید و فروش ندارند. این در حالی 
است که هزینه های شدید تولید، صرفه 
اقتصادی تولید کننده را مورد هدف قرار 

داده است.

   و با توجه به نوســان قیمت ارز 
در ماه های نخست ســال شما با 
چه تهدیداتــی در زمینه بالا رفتن 

قیمت ها روبرو بودید؟
غیررقابتی شــدن محصولات تولیدی، 
افزایــش شــدید هزینه هــای تولید، 
مشــکلات تهیه به موقع مواد اولیه و در 
نتیجه آشفتگی بازارساختمان از جمله 
تهدیداتی اســت که فعالان این عرصه 
را تهدید می کند. از بیــن رفتن قدرت 
خرید وناتوانی در فروش شــرکت ها از 
دیگر مواردی اســت که به ما ضربه زده 
است. از ســویی دیگر ناتوانی فروش و 
قدرت پایین خرید مردم، اختلاف قیمت 
بین برندهــای مختلــف را از بین برده 
و تولیدکننــدگان با حداقل ســود کار 
می کنند کــه در نتیجه ایــن امر باعث 
متوقف شدن طرح های توسعه می شود 
و بدتریــن اتفــاق یعنی از بیــن رفتن 
اشتغال را به دنبال دارد. از طرفی افزایش 
هزینه های تولید هم باعث ایجاد اختلال 
در سرمایه و برنامه ریزی شده وبا افزایش 
این هزینه ها هرروز شاهد تعدیل نیرو، 
تعطیل شدن خطوط تولید وبی انگیزگی 
قشر تولید کننده و کارآفرینان هستیم. 
گران شدن و نبود مواد اولیه همچنین 
باعــث اســترس، نارضایتی مشــتری 
و افزایش مکرر قیمت و سوءاســتفاده 
ســودجویان و دلال های بازار می شود 
و این موضوع یکــی از بزرگترین دلایل 
رکود و بــی ثباتی قیمت مســکن در 

طولانی مدت است.

   آیا با شــرایط فعلی می توانیم به 
تثبیت قیمت هــا در زمینه مصالح 
ســاختمانی امیدوار باشیم؟ و یا با 
توجه به نوسانات بازار ارز قطعاً باید 
منتظر گرانی کالاهــای غیرنفتی 

باشیم؟
از نظــر مــن وضعیــت ارز و گرانی در 
مسکن و قیمت پیش بینی نشده مصالح 
ساختمانی و بی ثباتی بازار مسکن، بسیار 
خطرناک تر و تهدیــد کننده تراز گرانی 
مصالح ساختمانی است و در این شرایط 
تولید کننده ها با آینــده مبهمی روبرو 

هســتند که نمی دانند چــه چیزی در 
انتظارشان است.

   گرانی های مربــوط به مصالح 
ســاختمانی چه تاثیراتی بر روی 
اشــتغالزایی در حیطه مسکن که 
بزرگترین بخش اشــتغال به شمار 

می رود می گذارد؟
 گرانی و رکــود، باعث توقــف پروژه ها 
می شــود، همانطور که گفتــم هزاران 
شغل با مسکن و ساخت و...رابطه دارد 
و با وجود تورم افسار گسیخته، اشتغال 
و اشتغالزایی ضربه بزرگی خواهد خورد. 
همه اطــلاع داریم کــه در یک جامعه، 
اصلی ترین دلیل فساد، بیکاری جوانان 
اســت. به نظربنده بسیاری از مشکلات 
اقتصادی با اشتغال زایی قابل تحمل تر 
می شود، اما متاسفانه در دوران کنونی 
عدم اشتغال، بیکاری یا شغل های کاذب 

باعث فساد اخلاقی و مالی شده است.

   راهــکار بــرون رفــت از این 
مشکلات؟

معتقدم که برای برون رفت از این مساله 
ساماندهی بازار آشفته مسکن و حمایت 
از تولید کنندگان اســت. برای اشتغال 
زایی بایــد از کارآفرینان حمایت کرد تا 
بتوانند هرساله با افزایش نیروی انسانی 
تولید بیشتر و طرح های توسعه ای خود 

را به منصه ظهور بنشــانند. متاســفانه 
دستگاه های دولتی مثل بیمه، دارایی، 
صنایع و ... هرروز فشارهای جدیدی را 
به کارآفرینان تحمیل می کنند. هرروز 
تولید کننده با بخشنامه جدیدی روبرو 
می شــود کــه او را محــدود می کند و 
بالعکس، واسطه ها بدون ردپایی قوانین 
را دور می زنند و هیچ کــس مانع آنان 
نمی شــود. متاســفانه بروکراسی های 
دســت و پاگیر دســت تولید کننده را 
می بندد و او حتی بــرای گرفتن وامی 
جزئی با مشکلات زیادی روبرو می شود. 
گاهی کاغذ بازی ها آنقدر زیاد می شود 
و زمانبر اســت که وامی که قــرار بوده 
برای اشتغالزایی صرف شود دیگر به کار 
نمی آید. از سویی دیگر در زمینه بورس 
و سهمیه های تولید، تمامی فشارها بر 
دوش تولید کننده اســت و سودجویان 
از این آب گل آلــود ماهی می گیرند. به 
نظر من آسیب پذیرترین قشر در دوران 
حاضر تولیدکننده و کارآفرینان هستند. 
هم اکنون این تولید کننده اســت که 
همواره زیر ذره بین است و همه فشارها 
روی کارآفرینان تلنبار شــده است. در 
حالیکه با حمایت از کارآفرینان می توان 
به سمت اشتغال زایی در جامعه حرکت 
کرد و نیروهای موفقی را پرورش داد که 
در نتیجه این امر باعث کم شدن فساد در 

جامعه و جلوگیری از فقر می شود.

در گفت و گو کارآفرین و چهره ماندگار صنعت مطرح شد؛ 

زنجیر بوروکراسی ها بر دست و پای تولید
یک دهه هفتادی موفق که توانسته با اراده ای آهنین حالا بر 
سکوی موفقیت بنشیند. او از 14 سالگی وارد بازار کار شد و 
اولین فعالیت هایش را در کارگاه کوچکی در کنار پدر آغاز کرد. 
اما در طی مسیربعد از انتخاب رشته تحصیلی برق، سرنوشت 
جور دیگری برای او می خواست. چالشی که مسیرش را عوض 
کرد تا بتواند یک کارآفرین موفق شود. حالا خیلی وقت است 
که سرطان قافیه را به جوان موفق باخته و او در مبارزه نهایی، 

شکارچی فرصت ها شده است.

 گرانی و رکود، باعث 
توقف پروژه ها می شود، 

همانطور که گفتم 
هزاران شغل با مسکن 
و ساخت و...رابطه دارد 

و با وجود تورم افسار 
گسیخته، اشتغال 

و اشتغالزایی ضربه 
بزرگی خواهد خورد

 چرا بورس
 به این روز افتاد؟ 

علیرغــم حمایت هایی کــه گفته 
می شد، از بورس به عمل خواهد آمد، 
اما این مسئله تاکنون محقق نشده، 
می توان گفــت، در حال حاضر یک 
نوع ترس و بی اعتمادی در بین سهام 
داران خرد شکل گرفته و آن ها نسبت 
به آینده بورس خوشبین نیستند، 
این در حالیســت که باید دید چه 
زمانی بورس از روند منفی برخواهد 
گشت. مهدی پازوکی استاد اقتصاد 
دانشــگاه علامه با بیان اینکه اصولا 
بورس در همه کشور ها بازاری بسیار 
ترسو اســت، به فرارو گفت: طبیعتا 
هرچه ثبات در قوانین و پرهیز از اظهار 
نظر های بی موقع بیشتر باشد، بورس 
از آرامش بیشتری برخوردار خواهد 
بود، به طور مثــال اظهار نظر هفته 
گذشته معاون ســازمان خصوصی 
 ETF ســازی در مورد لغو دومین
دولتی یا همان دارا دوم، باعث شــد 
که فضای ترس و بی اعتمادی بر بازار 
بورس حکمفرما شود و بعد از آن نیز 
اخباری از سوی متولیان بازار اعلام 
شد که وضعیت بازار سهام را نزولی 
کرد. این اقتصاددان با انتقاد از عملکرد 
وزارت اقتصاد و نفت در قصه صندوق 
دارا دوم، بیان داشت: این همه تکذیب 
و تائید هایی که صورت گرفت واقعا 
رویه ای غلط بود که باعث شد، اعتماد 
مردم به دولت و ارکان بازار سرمایه 
خدشه دار شود، در صورتیکه شرط 
اول هر بازاری اعتماد دوسویه است، 
به نظر می رسد مســئولان و دست 
اندرکاران بازار سرمایه بازار در تصمیم 
گیری های خود باید ثبات داشــته 
باشند، چرا که اگر مدام با تغییر قوانین 
و همچنین نقض حرف های گذشته 
عمل کنیم، بدون شــک وضعیت 
بازار ســهام شــکننده خواهد بود. 
علی قنبری اســتاد اقتصاد دانشگاه 
تربیت مدرس با اشاره به اینکه دولت 
با تشویق مردم به حضور در بورس 
طی ماه های گذشــته حال باید از 
بازار حمایت کند، گفت: با توجه به 
تبلیغاتی که از مدت ها پیش دولت 
در صدا و سیما و رسانه ها انجام داد، 
بورس را بازاری بسیار جذاب نشان داد 
که همگان می توانند به آن وارد شده 
و سود های خوبی را کسب کنند، به 
نوعی می توان گفت، در این تبلیغاتی 
که انجام شد، روی مثبت بورس به 

همگان نشان داده شد.
وی افزود: در حالیکه اصولا هر بازاری 
دارای دو طرف اســت، بســیاری از 
مردم عادی که سرمایه های کوچکی 
داشتند،  به امید اینکه بورس مورد 
حمایت دولت اســت و می توانند به 
ســود های کلانی در زمان کوتاهی 
دست پیدا کنند، وارد این بازار شدند، 
عمده این افراد زمانی وارد شدند که 
بورس بخش زیادی از رشــد خود را 
کرده بود و آن ها در آخرین روز های 

سوددهی وارد این بازار شدند.
 قنبری ادامه داد: نتیجه نیز این شد 
که افراد مختلف تازه وارد در همان 
ابتدا با ۱۰، ۱5 درصد رشــد مواجه 
شدند، اما موقعی که اصلاح و ریزش 
بورس شروع شــد، آن ها وارد ضرر 
شدند و بعضا آن ها حتی تا ۴۰، 5۰ 
درصد از ســرمایه خود را تاکنون از 
دست داده اند، در این ریزش عمیق 
بورس دلایل مختلفی دخیل است 
که باید مورد موشکافی قرار بگیرد، 
اما الان مسئله مهم ضرر هایی است 
که به سرمایه گذاران خرد وارد شده، 
در چندین نوبت دولت با اســتفاده 
از حقوقی های بازار می توانســت از 
نماد ها حمایت کند، اما متاســفانه 
شــاهد آن بودیم که این حقوقی ها 

خود در صف فروش قرار گرفتند .

فرارو
تحلیــل بورس

ISFAHAN
N E W S

معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری مطرح کرد؛

حمایت همه جانبه از استارت آپ های صادرات محور

ستاری گفت: معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری برای 
توســعه صادرات محصولات دانش بنیان از تاسیس مرکز 

شتابدهی تخصصی صادرات حمایت  می کند.

با توجه به گسترش فعالیت شرکت های دانش بنیان، فناور و استارت آپ های که از ابتدا با هدف 
صادرات، محصول و خدمات عرضه می کنند، این شتابدهنده به صورت تخصصی در حوزه 
صادرات، خدمات شتابدهی ارائه می کند. این مرکز شتابدهی تخصصی با حمایت معاونت 

علمی و فناوری ریاست جمهوری آغاز به کار کرده است.
سورنا ستاری، معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری در مراسم افتتاح این مرکز اظهار کرد: 
با توجه به تمایل و پیشگامی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران، معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری در راســتای برنامه های خود برای توسعه صادرات محصولات 
و خدمات دانش بنیان و فناور، برای تاســیس این مرکز حمایت های لازم را تخصیص داد. 
امیدواریم، افتتاح این شتابدهنده، جریان عمومی صادرات خدمات و محصولات فناورانه را 

تسهیل بخشد.
ستاری ادامه داد: تمام ظرفیت کریدور صادراتی معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری در اختیار شرکت های دانش بنیان و استارت آپ های صادرات محور قرار 
دارد و این معاونت آمادگی دارد تا هر حمایتی که در مسیر صادرات لازم باشد برای 

این صادرکنندگان فناور فراهم کند.
رئیس بنیاد ملی نخبگان همچنین گفت: تقویت حوزه صادرات بیش از هر چیز 
نیازمند ورود و حضور نیرو های جوان و تازه نفسی است که با استفاده از راهکار های 
به روز و فناورانه، مسیر صادرات را هموار تر کنند. در حال حاضر بخش خصوصی، 
شرکت های دانش بنیان وفناور هزاران محصول و خدمت عرضه می کنند که بسیاری 
از آن ها از ظرفیت صادراتی برخوردار هســتند. معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری خدمات مختلفی در حوزه صادرات عرضه می کند که از جمله آن ها می توان 
به ایجاد نمایشگاه های بین الملی، کمک برای کسب استاندارد های لازم در مقاصد 

صادراتی و عرضه تسهیلات اشاره کرد.
رئیس ستاد فرهنگسازی اقتصاد دانش بنیان ضمن توضیح وضعیت فعلی زیست بوم 
نوآوری در کشــور افزود: بحران کرونا علی رغم آسیب های جدی که به همراه داشت باعث 
ایجاد رونق جدی در حوزه شرکت های فعال در بخش آی. سی. تی شد. این بحران باعث شد 
تا سد های قدیمی در برابر این شرکت ها شکسته شود و آن ها توانستند محصولات بهینه خود 

را به جامعه مصرف عرضه کنند.
به گفته ستاری، در حال حاضر ظرفیت بسیاری خوبی در بازار سرمایه و بورس برای شرکت های 
دانش بنیان و فناور فراهم است و معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری درصدد است تا 

حضور این مجموعه های فناور را در این بازار تسهیل کند.

   راهکاری مدرن برای صادرات
همچنین غلامحسین شــافعی، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معدن و کشاورزی ایران نیز، 
همکاری و حمایت معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری از شرکت های دانش بنیان و 
فناور استارت آپ محور را قابل تحسین ازیابی کرد و گفت: کسب و کار های سنتی بی شک 
نمی توانند بر اساس راهکار های ســنتی و قدیمی، بازار های صادراتی خود را حفظ کنند و 

افتتاح این مرکز یک شروع فرخنده ای اســت تا راهکاری مدرن و به روزی برای صادرات در 
عصر جدید فراهم شود.

   افتتاح ۵ مرکز تا پایان سال
در ادامه حسین سلاح ورزی، نائب رئیس اول اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران 
نیز، یکی از برنامه های جدی اتاق بازرگانی را تشکل سازی خواند و اظهار کرد: با حمایت معاونت 
علمی و فناوری ریاست جمهوری مرکز شتابدهی صادرات در تهران افتتاح شد و تا پایان سال 
نیز افتتاح 5 مرکز مشابه در مراکز استان ها، در دستور کار قرار دارد. کسب و کار های سنتی نیز 
برای ادامه حیات و ارتقا توان نیازمند بهره گیری از روش های به روز و فناورانه هستند. بیش 
از ۳۰ اتاق استانی و بیش از 5۰ اتاق و کمیته مشترک با دیگر کشورها، ظرفیت خوبی برای 

فعالیت شرکت های دانش بنیان و فناور فراهم می کند.
به گفته سلاح ورزی، این مرکز شتابدهی علاوه بر خدمات مختلف در حوزه توسعه بازار و جذب 

سرمایه گذاری، مشاوره های راهبردی نیز به فعالان فناور و تیم های مستقر ارائه می کند.
مرکز شتابدهی صادرات ایران در ضلع شمالی ســاختمان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی تاسیس شده اســت. این مرکز همچنین برای گسترش فعالیت های خود و ارائه 
تسهیلات به شرکت های دانش بنیان و فناور تفاهم نامه ای با بانک کارآفرینی، منعقد کرد. بر 

اساس این تفاهم نامه، این همکاری های دو جانبه بر بستر یک سامانه برخط انجام می گیرد.
مرکز شتابدهی صادرات ایران با حمایت معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، درصدد 
برگزاری رویداد تخصصی صادرات به افغانستان در ماه های پیش رو است. برگزاری رویداد های 

مشابه با آفریقا و بلاروس از جمله دیگر برنامه های این مرکز در سال جاری است.
در این مرکز همچنین اســتارت آپ ها و تیم های مختلفی مانند، پلتفرم تســهیل خدمات 
تشخیصی و درمانی، نمایشکاه مجازی تجهیزات پزشــکی و دارویی و استارت آپاپ انجام 

تحقیقات غیر حضوری بین المللی مستقر هستند.
پلتفرمی برای بازاریابی بین المللی در حوزه محصولات شیمیایی که مشتریان خارجی را 
اعتبار سنجی می کند از جمله واحد های مستقر در این مرکز است. با توجه به مشکلات پیش 
 آمده برای ال ســی های بانکی بانکی، این پلتفرم می تواند جایگزین فناورانه مناسبی برای 

ال سی های طلقی شود.

باشگاه خبرنگاران جوان
گــــــزارش

استارت آپ
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